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Ustanovitelji: občinske konference 
SZDL Jesenice, Kranj, Radovljica, 
Bkofja Loka in Tržič. - Izdaja časo
pisno podjetje Gorenjski tisk Kranj. 

Odgovorni urednik Albin Učakar 

G L A S I L O S O C I A O V N E G A L J U D S T V A 

KRANJ, sreda, 9. 12. 1970 
Cena 50 par 

List Izhaja od oktobra 1947 kot tednik. 
Od 1. Januarja 1958 kot poitednik. 
Od 1. januarja 1960 trikrat tedensko. 
Od 1. januarja 1964 kot poitednik, 
in sicer ob s r e d a h ln s o b o t a h 

ZA G O R E N J S K O 

Sprejeli pravila občinske 
organizacije 

Kranj, 8. decembra — Po
poldne se je na redni seji se
stala občinska konferenca 
Socialistične zveze Kranj. Na 

ki so se je udeležili tudi 
Predsedniki krajevnih orga
nizacij socialistične zveze in 
Predsedniki krajevnih skup
nosti ter člani vodstev občin
skih družbenopolitičnih orga
nizacij in društev, so najprej 
govorili o predlogu ekonom
ske politike in izhodiščih za 
zbiranje in porabo sredstev 
*a kritje splošnih družbenih 
Potreb v prihodnjem letu. O 

tem je uvodoma spregovoril 
član izvršnega odbora re
publiške konference SZDL 
Miro Gošnlk. V nadaljeva
nju pa so na seji sprejeli 
Pravila občinske organizacije 
SZDL, o čemer je uvodoma 
govoril sekretar izvršnega 
odbora občinske konference 
SZDL Jože Kavčič. Nazadnje 
pa so razpravljali tudi o pri
pravah na volilne konference 
v krajevnih organizacijah 
SZDL. Seji je prisostvoval tu
di zvezni poslanec in podpred
sednik zvezne skupščine dr. 
Marjan Brecelj. A. Ž. 

K R A N J 
Tudi letos od 1. — 31. decem
bra v vseh prodajalnah Kokre 

Novoletna reklamna 
prodaja z nagradnim 
žrebanjem 

500 u r za 
500 kupcev 

Žrebanje nakupov prek 
50 din bo 6. I. 1971 

Obiščite naše bogato založene 
prodajalne! 

KOKRA KRANJ 

Včasih je bi l 
t u r i z e m živahnejši 

Prihodnje leto bi bilo prav, da bi zgradili še betonski most v Podnartu — Foto: F. Perdan 

Zvedel i smo, da je upravn i 
odbor D P D Svoboda Podnart 
na svo j i sej i p red k r a t k i m 
sk l en i l , da bodo v ku l tu rnem 
d o m u po prvem januar ju za
p r l i bife. B i f e je zdaj odpr t 
ob sobotah in nedeljah i n ob 
različnih pr i red i tvah . N a seji 
upravnega o d b o r i «"i ugoto
v i l i , da ne morejo dob i t i n i 
kogar, k i b i skrbe l za bife. 
Zato bodo najbrž pros tor v 
pr ihodnje u r ed i l i za druge 
namene. 

Prav sedaj pa v Podnar tu 
večkrat ugotavljajo, da je b i l 
včasih na tem področju zelo 
živahen tur izem. T o d je nam
reč nekaj l ep ih izletniških 

O B S T O J ŠOLE J E Z A G O T O V L J E N 
Z letne skupščine višje šole za organizac i jo de la v K r a n j u 

Višja šola za organiza
cijo dela v Kranju je le
tos bržkone preživljala 
najtežje trenutke v svo
jem obstoju, saj je šlo 
skoraj za biti ali ne biti. 
I*o burnih razpravah in 
zapletih, do katerih je 
Prišlo spomladi, ter za
konskem priznanju šole, 
ki je sledilo sredi poletja, 
Pa se je položaj sedaj že 
umiril. 

Odsev novih razmer je 
bila sobotna letna skup
ščina šole, n a kateri so 
Pregledali dosedanjo de
javnost, še posebno letoš
njo ter spregovorili o na
črtih za prihodnje. Prav 

zaradi urejenega pravnega 
položaja zavoda tokrat 
med slušatelji in profe
sorji ni bilo čutiti negoto
vosti, malodušja in živč
nosti, kar je bilo značilno 
za spomladansko skup
ščino. 

Kot je v svojem govoru 
povedal direktor Ilija Ju-
rančič, so v šoli kljub 
stiski s časom uspeli iz
peljati vse priprave za 
vpis v novo šolsko leto. 
Pričakovali so, da bo po 
vseh zapletih bolj skro
men, vendar so se ušteli. 
V prvi letnik se je nam
reč vpisalo kar 640 sluša
teljev, v drugega pa 561. 

To je samo znova doka
zalo potrebo po taki šoli 
in zanimanje zanjo. 

V prihodnje bodo v Šoli 
vpeljali nekaj novosti, ki 
naj bi ji še trdneje dolo
čile mesto med sloven
skimi visokimi šolami, 
hkrati pa povečale ugled 
v gospodarstvu, že pri
hodnje leto bodo poleg iz
rednih vpisali tudi redne 
študente, katerim bodo 
prilagodili učni načrt in 
zanje poiskali najboljše 
metode pedagoškega dela. 

Razen tega so v statutu 
določili, da je vsak učitelj 
dolžan v petih letih doseči 
naslednjo akademsko stop

njo. S tem hočejo zago
toviti nenehno strokovno 
izpopolnjevanje pedago
škega kadra, kar je eden 
najvažnejših pogojev za 
nadaljnji razvoj šole. 

Prav tako pa bo morala 
šola poskrbeti tudi za iz
boljšanje materialne osno. 
ve. Tu gre predvsem za 
prostore in opremo. Seda
nji prostori namreč ustre
zajo le za pouk izrednih 
študentov, zato bo treba 
najti druge. Pri opremi 
pa je najvažnejši elek
tronski računalnik, kjer 
bi študentje dobili tudi 
praktične Izkušnje. 

s i 

točk, mogoč pa je tud i lov in 
r ibolov . S k r a t k a , možnosti z a 
razvoj tur i zma n i ravno malo* 

Žal p a je res, da je preslan 
ba v ed in i gost i ln i v Podna r tn 
dokaj s laba. Potlnartčani pra
vijo, da b i moralo gostih ko 
podjetje Tur i s t Lesce maJo 
bol j skrbet i za goste. Ob i sk 
v gostišču se bo namreč po 
uk in i t v i bi feja v k u l t u r n e m 
d o m u prav gotovo še povečal* 
Za številne goste pa je kranj« 
ska in domača klobasa, ocvrn 
to jajce in sendvič, kar lahko 
dobi jo , prav gotovo p " d * 

Vendar pa je res, da trenut
no v gostišču n imajo kaj do> 
st i možnosti za boljše počutja 
"vjstov. Nekdan j i salon gosti
šča je namreč zaseden s po
što. K o so o tem že nekaj
kra t razprav l ja l i na krajev
n i skupnos t i , so pred laga l i , 
da b i na pros toru med gosti
ščem i n trgovino zgradi l i nov 
objekt , v katerem b i b i la lah
ko pošta, av tomatska telefon
ska centrala, fr izer, prodaja l 
na mesa oz i roma mesnica i n 
še kaj drugega. Fr i zer in mes
n ica b i b i l a v Podnar tu zelo 
potrebna. Če b i zgrad i l i nov 
objekt , pa b i dokončno reši
l i tud i prob lem pošte in te
lefonske centrale, o čemer žo 
nekaj časa tudi razpravl ja jo . 
Zdaj namreč pošta gostuje v 
stavbi , k jer je gostišče, tele
fonska centra la za vse naroč
n ike v do l in i pa je v sosed
n j i stavbi . 

Preb iva lc i Podnar ta so pre
pričani, da b i s predlagano 
naložbo ta kra j precej pr ido
b i l tudi p r i obnov i o z i r oma 
razvo iu tu r i zma v pr ihodnje . 



Varčujmo 
z a 

naše o t r o k e 

JESENICE 
Ob praznovanju letošnjega dneva r epub l ike je b i l o n a Je

senicah več zan im i v ih , kva l i t e tn ih ter poučnih pros lav oz i roma 
pr i redi tev . V de lavskem d o m u na J a v o r n i k u je b i l koncer t , 
na katerem so sodeloval i m l a d i n s k i pevsk i zbor Blaž Arnič 
z Jesenic i n moški, ženski ter mešani zbor Jesenice. O pomenu 
p ra zn ika pa je govor i l poslanec inž. Štefan Nemec. 

člani D o l i k a p a so pr ip rav i l i v m a l i dvoran i delavskega 
doma na Jesenicah skup insko s l i ka r sko razstavo, k i je obenem 
tud i počastitev 65. obletnice ro j s tva delavskega pisatel ja , pe
sn ika i n revo luc ionar ja Toneta Čufarja. Občinstvu se pred
stavl ja 9 avtorjev z 28 de l i , i n sicer Tone Tomaz in , J a n k o 
Korošec, Jože čebulj, Cveto Zupan , Pavle Lužnik, F ranc Do-
linšek, B r a n k o Šifrer, Janez Ambrožič i n Zd ravko K o t n i k . 
Dan repub l ike so počastili tud i upoko jenc i , k i so se zb ra l i 
v svojem d o m u ter novoustanovl jeni Oder m l a d i h i n pevsk i 
zbor Železarskega izobraževalnega centra . -jk 

K A M N I K 
N a pobudo občinske konference Z K K a m n i k bodo po kra 

jevn ih skupnos t ih v k r a t k e m ustanov i l i koord inac i j ske odbore 
za splošni l j udsk i odpor . V občini je s icer dvajset kra j evn ih 
skupnos t i , ustanov i l i pa bodo sedem odborov, ker bodo neka
ter i odbor i de loval i za področje dveh a l i več kra jevn ih skup
nost i . V odbo r ih bodo preds tavn ik i kra j evn ih skupnos t i , or
ganizaci j i n društev. Organizac i ja tega dela je v r o k a h 
socialistične zveze. J . V. 

V K a m n i k u pr iman jku j e s t rokovnjakov . To je splošno zna
na ugotovitev, k i pa ter ja določene ukrepe. Z razvo jem 
gospodarstva bo v bližnji pr ihodnost i to še bol j žgoče. Zato 
bodo o kadrovsk i po l i t i k i v občini v k r a t k e m razprav l ja l i na 
p l enumu občinskega s indika lnega sveta i n n a seji občinske 
konference Z K . Ana l i z i r a l i bodo kadrovsko po l i t i ko po pod
je t j ih . 

Splošno je znano, da so v K a m n i k u prenizke štipendije. 
Zato se bosta s ind ikat i n občinska konferenca Z K zavzela za 
družbeni dogovor o višini štipendije. Potreba po k a d r i h je 
odpr l a spoznanje, da bo potrebno razširiti k rog štipendistov 
na g imnaz i j i , posebno za nadarjene di jake. J . V. 

K R A N J 
O d vodstev občinskih družbenopolitičnih organizaci j se bo

sta danes sestali predsedstvi občinskega s indika lnega sveta 
i n občinskega odbora Z Z B N O V . N a predsedstvu občinskega 
s indika lnega sveta bodo razprav l ja l i o dopust ih in regresih 
letos in o l i kv idac i j i počitniškega doma v A n k a r a n u . Pred
sedstvo občinskega odbora Z Z B N O V pa bo razprav l ja lo o 
praznovanju dneva J L A , o pode l i tv i pr i znanj Z Z B N O V in o 
ob i sku bo ln ih članov — udeležencev N O V . — J u t r i popoldne 
pa se bo sestalo tud i predsedstvo občinske zveze k u l t u r n o 
prosvetn ih organizaci j . 

Predsednik občinske skupščine S lavko Za lokar je za j u t r i 
popoldne sk l i ca l 21. skupno sejo obeh zborov občinske skup
ščine. Dnevn i red je precej bogat. Tako bodo najprej razprav
l ja l i o tričetrtletnem gospodarjenju v občini i n anal i z i op isa 
učencev v osnovnih šolah. (O slednjem bo v sredo dopoldne 
razprav l ja la tud i skupščina temeljne izobraževalne skupnost i . ) 
V nadal jevanju pa je na dnevnem redu seje predlog dopolni 
tve od loka o kategor izac i j i cest IV . reda i n več odlokov o 
zaz ida ln ih načrtih. A . Ž. 

V nedeljo je b i l a v k ran j sk i I sk r i redna letna konferenca 
akt i va zveze mladine , na kater i se je zbralo precejšnje število 
m lad ih . Uvodn i referat je prebra l predsednik ak t i va Stanislav 
Draks ler . Obdela l je položaj m lad ih v tem delovnem kolekt i 
vu, posebej pa se je zadržal p r i vprašanju vključevanja m l a d i h 
v samoupravne odnose in samoupravne organe, p r i p o l i t i k i 
štipendiranja, vključevanju s t rokovnjakov v delo zveze mla
dine, de l i tv i dohodka in nagrajevanja po de lu, izobraževanja 
ob de lu, svobodnih ak t i vnos t ih in osta l ih prob l emih , s kater i 
m i se vsakodnevno srečujejo m l a d i iz Iskre. N a konferenc i 
so nato i zvo l i l i novo vodstvo mlad ine i n spreje l i akc i j sk i pro
gram. — jk 

R A D O V L J I C A 
V ponedeljek dopoldne se je p r i občinski konferenci S Z D L 

sestal koo rd inac i j sk i odbor za obrambne pr iprave i n obrav
naval program obrambne vzgoje za prebivalec. Govo r i l i pa so 
tud i o dejavnosti odborov za splošni l j u d s k i odpor p r i k ra 
j evn ih skupnos t ih in v vaseh. 

Danes p a se bosta na s k u p n i seji sestala oba zbora občin
ske skupščine. K o t običajno so prva na dnevnem redu odbor-
niška vprašanja. V nadal jevanju seje pa bodo odbo rn ik i 
razprav l ja l i i n sk lepa l i o spremembi i n dopo ln i t v i od l oka o 
pr i spevku za uporabo mestnega zemljišča, o čemer smo p isa l i 
že v sobotni številki. K o t zadnja p a je na dnevnem redu 
današnje seje p rob l ema t i ka tekst i lne industr i j e v občini. 

A. Z. 

Najprej o spremembah 
političnega sistema 

Sklepe prve konference 
Z K J je obravnava lo tud i 
predsedstvo občinske konfe
rence zveze mlad ine v K r a 
n ju . Prev lada la je ugotovi
tev, d a so m l a d i n c i nekatere 
smernice prve konference za
p i sa l i v svoje dokumente še 
pred n j en im zasedanjem. N a 
prvem mestu je gotovo skup
n i akc i j sk i p r og ram druž
benopolitičnih organizaci j in 
občinske skupščine p r i razvi
j an ju s istema družbenoeko
n o m s k i h in političnih odno
sov v občini K r a n j , nadal je 
akc i j sk i p r og ram občinske 
konference Z M S , programske 
osnove do lota 1972 in pro
grami posamezn ih komisij. 
M l a d i n c i so zato sk l en i l i , da 
bodo v svoje delovne pro
grame vključili le naloge, 
sprejete na konferenc i ZKJ , 
k i j i h doslej še niso. 

Mod temi je gotovo na pr
vem mestu vprašanje spre
memb našega političnega si-

IMaloge 
k o m u n i s t o v 
v s p e c i a l i 

z i r a n i h 
o r g a n i z a c i j a h 
K o m i t e občinske konferen

ce Z K K a m n i k p r i p rav l j a 
gradivo in pred log sklepov za 
sejo občinske konference zve
ze komunis tov , na kater i bo
do razprav l ja l i o nalogah ko
munis tov v spec ia l i z i ranih or
ganizaci jah in društvih. Sejo 
p r ip rav l j a komis i j a za orga
niz i ranost in razvoj Z K p r i 
občinski konferenc i . 

Gre za delo komun is t ov p r i 
organizac i j i splošnega l jud
skega odpora , za delo v teh 
odbor ih in društvih, k i so po
m e m b n i za krepi tev ob ram
bne sposobnost i občine i n 
širšega področja. M e d ta 
društva sodi jo p l an inc i , ta
b o r n i k i , s t re lc i , l j udska teh
n ika , Rdeči križ, ku l turno-
prosvetne organizaci je i n 
športna društva. V teh orga
nizac i jah in društvih naj b i 
delovalo čim več mladincev, 
k i bodo nos i l c i oboroženega 
odpora . 

Že doslej so ugotov i l i , da 
je v teh društvih dovol j mla 
dine, so pa naslednje težave: 

V teh društvih n i dovol j 
(a l i pa ga sp loh n i ) vadite l j -
skega in voditel jskega kadra . 
Premalo je prostorov za de
javnost društev i n s t em v 
zvezi tud i finančnih sredstev. 

J . Vidic 

stema. To i m a doslej v pro
g ramu le k o m i s i j a za idejno-
politično delo, razpravo o 
t em vprašanju pa bo potreb
n o razširiti. Organ iz i ra l i bo
do javno t r ibuno , o tem pa 
bodo govor i l i t ud i na razšir
j en i seji predsedstva ZMS. 
Nadal je bo mlad ina poglob-
iljeno obravnava la razvoj 
skupščinskega s istema i n sa
moupravn ih odnosov v ob
čini, razvoj samoupravnih 
odnosov v kra j evn i skupnost i 
i n razvi janje samoupravl ja
n ja v de lovnih organizaci jah. 
Za mlade p a je še posebej po
m e m b n o uresničevanje S°" 
spodarske re forme i n ukre
pov za s tabi l i zac i jo našega 
gospodarstva ter vprašanje 
organizaci je vse l iudskega od
po ra ter vloge m l a d i h pr* 
tem. — jk 

k a z n o v a n j e 
naše v o j s k e 
Priprave na letošnje 

praznovanje dneva Jugo
slovanske ljudske armade 
se znatno bolj kot prejš
nja leta razširjajo zunaj 
vojašnic, se razširjajo po 
organizacijah teritorialne 
obrambe, med mladino in 
postajajo vsesplošni dogo
dek naše družbe. 

Taka je bila ocena pred 
stavnikov družbenih orga
nizacij in občine Kranj, 
ko so ondan skupno * 
predstavniki kranjske gar 
nizije usklajevali želje h* 
načrte v skupni program 
proslav ob tej obletnici. 
Kot osrednja prireditev je 
predviden prikaz vojske v 
vojašnici ob 10. uri 21. de
cembra. Pred tem pa bo
do v vojašnici odprli raz
stavo o narodnem heroju 
Stanetu Žagarju, po kate
rem nosi ime vojašnica, 
o njegovem revolucionar
nem delu in prvem vodite
lju partizanskih in vo
jaških formacij na Go
renjskem. Na predvečer 
praznika bo slovesni spre
jem z ustreznim progra-
mom. 

Značilne pa so druge 
oblike praznovanja, ki <»o-
kazujejo, kako vojska » 
resnici prerašča nekdanj 
okvire. Vojake v a b l J ° . , J , 
razna podjetja, vabijo J 1 

mladinske organizacije P 
vaseh, vabijo jih mladin
ski klubi na skupne zabav
ne večere in podobno. * 
in podobne oblike dokazu
jejo, kako ta dogodek v 
resnici prerašča v P r a z n * c 

vanje naše vojske, nas 
Ših 

ohra-
skupne obrambe, na 
skupnih teženj po ° n 

nitvi svobode, miru in n 
predka. — K. M. 

pr i 
G o r e n j s k i 

k r e d i t n i 
b a n k i 



Občni zbori sindikalnih organizacij v radovljiški občini 

Gozdar j i zbo rova l i 
M e d številnimi občnimi 

Zbori osnovnih organizaci j 
s ind ikata je b i l zelo zan imiv 
h i značilen za dobro ter učin
kovi to delo s ind ikatov zadnj i 
v Boh in ju . To je osnovna 
organizaci ja s ind ika ta p r i go
zdnem obra tu v B i s t r i c i , k i 
& P a d a h gozdnemu gospodar
stvu B l ed . 

Zbor je ob iska lo dobra po
lov ica članov organizaci je, k i 
šteje 119 zaposlenih. T o so 
večinoma gozdni de lavc i s 
p o k l j u k e , k i delajo v dokaj 
težkih razmerah, pa vendar 
v Precej ure jenih de lovnih 

pogoj ih . Delo je sezonsko, 
med delavci pa je precej stal
no zaposlenih, nekaj pa se 
j i h vsako leto vrača na delo. 

De lavc i so na zbo ru odkr i 
to govor i l i tud i o težavah i n 
prob l em ih , i n to tud i kritič
no, k a r kaže na precejšnjo 
mero demokratičnih odno
sov. Najbo l j j i h s k r b i , kako 
b i u r ed i l i prevoze na delo, o 
čemer je razmišljaj s ind ikat , 
pa tudi v uprav i podjetja po
skušajo prob lem ured i t i , k i 
pa seveda ni preprost spričo 
razdrobl jenost i delovišč, dol
ge z ime i td . 

sotfCL u r a r o 
i n d u s t r i j a g u m i j e v i h , u s n j e n i h 
i n kemičnih i z d e l k o v 

zaposli takoj 

2 0 nov ih d e l a v c e v 
v starosti od 18 do 30 let 
za proizvodnjo pnevmatike 

Pogoj: zaželena zaključena osemletka. Prednost pri 
izbiri bodo imeli kandidati z odsluženim vojaškim 
rokom. 
Pismene prijave sprejema kadrovska služba podjet
ja najkasneje do 14. decembra. 

Cherno 
Ljubljana, Maistrova ulica 10 
Zaradi otvoritve poslovalnice na Jesenicah 
vabi k sodelovanju naslednje sodelavce: 

1. poslovodjo 
2. trgovskega pomočnika 
3. blagajni čarko 
4. skladiščnega delavca 

Pogoji: 
Pod 1.: visokokvalificiran delavec trg. stroke in 5 let 

delovnih izkušenj; 
P°d 2.: kvalificiran delavec trgovske stroke in 2 leti 

delovnih izkušenj; 
Pod 3.: nepopolna srednja šola in 1 leto blagajničar-

ske prakse; 
pod 4.: nekvalificiran delavec s končano osemletko 

in izpitom za A in B kategorijo motornih 
vozil. 

Podjetje s stanovanji ne razpolaga. Kandidati naj 
Pismene ponudbe pošljejo upravi podjetja najkas
neje v 8 dneh od objave. 

Spodbudno je za organiza
c i jo to, da so dokaj zadovo
l j ivo ured i l i osebne dohodke, 
medtem ko se splošni delov
n i pogoj i h i t ro izboljšujejo. 
Podjetje daje znatna sred
stva za mater ia ln i s tandard 
gozdnih delavcev, k i so nek
daj preb iva l i v barakah iz 
lub ja i n brunov , danes pa 
imajo udobno urejena bival i 
šča na Rov ta r i c i i n drugod. 

Čeravno je težko vzdrževati 
s t ike z delavci v razn ih delo-
viščih Pok l juke , kažejo v 
obra tu B o h i n j s k a B i s t r i c a 
ve l iko razumevanje za pro
bleme delavcev. Posebno po
zornost posvečajo usposab
l jan ju delavcev na delovnih 
mest ih , pr iva jan ju na meha-
n izac i jo ( skrb i j o za nj ihovo 
počutje i n varnost p r i delu. 
Poskušajo zados t i l i tudi n j i 
hov im k u l t u r n i m potrebam, 
potrebam varstva :n šolanja 
otrok, zdrav ju zaposlenih i n 
zdravstvenemu vars tvu. 

S k r b za te l jud i pa je to
l i ko dragocenejša, ker delajo 
v posebnih pogoj ih, veči
noma daleč od družine i n 
kul turnega življenja. B. 

O m ur m m m m m •%# • v i s i m biološke 
a m o r t i z a c i j e 

Te dni potekajo na območju Gozdnega gospodarstva Kranj 
razprave o spremembah statuta Gozdnega gospodarstva Kranj, 
vzporedno s tem pa tudi razprave v samoupravnih organih 
kmetov pri GG o načinu financiranja in višini sredstev biolo
ške amortizacije za obnovo in vzdrževanje zasebnih gozdov 
in izgradnjo ter vzdrževanje gozdnih komunikacij. Takšne 
spremembe in dopolnitve samoupravnih aktov zahteva spre
menjeni republiški zakon o gospodarjenju z gozdovi, ki ga je 
sprejela slovenska skupščina. 

Večja s k r b z a p o s l o v a n j u 
in k a d r o v a n j u 

K r a n j 8. decembra — Svet 
gorenjskih občin je dopoldne 
n a redni seji razprav l ja l o 
prob l emat ik i zaposlovanja in 
kadrovsk i po l i t i k i na Gorenj
skem. Grad ivo o zaposlova
n ju , kadrovsk ih vprašanjih 
in štipendiranju je p r i p r a v i l 
K o m u n a l n i zavod za zaposlo
vanje delavcev. S t rokovn i so
delavci zavoda so člane sveta 
tudi seznanil i o posameznih 
p rob l emih zaposlovanja n a 
Goren jskem, predstavnica 
podjet ja Sava pa j i h je se
znani la o izkušnjah, k i j ih 
i m a to podjetje p r i izobraže
van ju na delovnem mestu i n 
p r a k s i m lad ih s trokovnjakov. 
Člani sveta so v razprav i 

ugotov i l i , da vse gorenjske 
občinske skupščine in druge 
organizaci je čakajo v pr ihod
nje na tem področju ve l ike 
naloge. Potrebno bo bol j 
usklajeno obravnavat i pro
b lemat iko šolstva in štipen
diranja ter usmer janja v po
klice. Še posebno pa naj b i 
čimbolj tesno sodeloval s šo
lami zavod za zaposlovanje 
dek-.vcev. Sk l en i l i so. da bodo 
predlagane sklepe zavoda do
po ln i l i še z razpravo in j ih 
nato posredoval i v obravna
vo Vsem občinskim skupšči
nam, družbenopolitičnim or
ganizaci jam, d e l o v n m orga
nizac i jam in šoiam na Go 
renjskem. A. ž. 

. • i m i ram i 1300 Saloon AUSTIN IMV Super de L... 
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Garantiramo devizno 
ceno na dan vplačila 

Devizna vplačila z lastnega deviznega računa iz inozemstva sprejema Jugobanka 
Ljubljana, devizni račun IMV 501-820-2-32000-10-3172 

Rok dobave 30 dni po prispetju vplačila. Vplačate lahko 
neomejeno število vozil 

Rezervni deli v servisih in prodajalnah IMV 
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n o v o m E S T O 

Za podrobnejše informacije se obrnite na poslovalnico IMV Ljubljana, Titova 172-a, 
tel. 061-341-125, 061-310-323 



P R I P O M B E K ČLANKU 
»MATERIALNO S O C I A L N O S T A N J E DRUŽIN V OBČINI 

KRANJ« , O B J A V L J E N E M II. 11. 1970, S T R A N 4 

Članek obravnava sicer sta
nje v občini Kranj, ker pa ta 
problem obstaja v vseh obči
nah, posebno pa še v pasivnih 
predelih, naj navedem še svo
je mnenje. 

V članku navedene številke 
niso točne zaradi nepravilne
ga izračuna osebnih dohod
kov. Med gospodinjstva z več 
kot 550 N din na člana za 
l. 1969, so vključene tudi ti
ste, ki imajo dohodke iz 
kmetijstva; ker pa se po za
konu o upravičenosti do otro
škega dodatka množi davčna 
osnova od zemljišč 62,2-krat-
no (za l. 1969), je torej pro
blem v tem, če so ti dohodki 
v resnici takšni, kot jih pred- ' 
videva zakon. 

Praktično so ti dohodki ve
likokrat manjši. Posledica 
tega je, da je veliko gospo
dinjstev, ki na člana ne do
segajo niti 300 N din, otroci 
le-teh pa ne prejemajo otro
škega dodatka, čeprav imajo 
iste potrebe po kulturnih in 
materialnih dobrinah. Po tem 
zakonu so prizadeta predvsem 
gospodinjstva s tremi ali z 
več otroki in nizkim osebnim 
dohodkom. Za primer: Če je 
v 5-članskem gospodinjstvu s 
tremi otroki, kjer je zaposlen 
le eden z osebnim dohodkom 
mesečno 800 N din in davčno 
osnovo 470 N din letno, že 
niso otroci tega gospodinjstva 
upravičeni do otroškega do
datka po sedaj veljavnih 
predpisih. V resnici pa sku
paj ne dosegajo niti 250 N din 
na člana, čeprav pri tem vra
čunamo ves prodane in do
ma porabljene pridelke po 
tržni ceni. Tista fraza: »Tebi 
je lahko, ker imaš vse do
ma«, ne drži. Pač pa je le 
kdo izjavil, da rajši kupi 
mleko in krompir po trikrat
ni ceni, kakor da bi zaradi 
lastništva zemlje izgubil otro
ške dodatke. 

O tem problemu so sicer 
odločujoči dovolj seznanjeni, 
ni pa se še nič izboljšalo. Me
nim, da to ni v skladu z na
šimi demokratičnimi sociali
stičnimi načeli in ustavo. Med 
drugim je tudi vzrok za iz
seljevanje naših delavcev v 
tujino, zlasti iz obmejnih 
krajev. Do zdaj še tudi no
ben časopis ni poročal o tem 
problemu, ker se noben čas
nikar ne želi vmešavati v te 
zadeve oziroma jih razkrin
kati. 

T. J . 

© #• 
V občini K r a n j smo so lo

t i l i ure jan ja mater ia lno soci
alnega položaja družin, kate- f 
r i b člani so zaposleni in pre
j emajo otroji-:e dodatke. Res, j 
g t em n i zajet del tistega j 

kmečkega prebivalstva, k i ob 
uveljavljanju pravice do 
otroškega dodatka presega 
cenzus dovoljene površine 
(katastrski dohodek). Za to 
imamo razloge: 

1. Delež kmečkega prebival
stva v občini je le še 9 — 10 
odstotkov, kar predstavlja 
manjšino. 

2. V primerih kmečkih dru
žin je edini kriterij, ki obsta
ja, katastrski dohodek, ta pa 
je izračunan na osnovi boni
tetnih razredov in površin 
zemljišč, ki jih družina po
seduje. Manjka pa vseh osta
lih podatkov o tem, koliko je 
resnični poprečni pridelek na 
področju, kjer družina živi, 
koliko družina odstopa od te
ga pridelka (s tem dohodka) 
itd. 

3. Menimo, da za oceno 
materialno socialnih pogojev 
življenja kmečkih družin ni 
važen samo njen dohodek, 
ampak predvsem poprečen 
dohodek tistega področja, 
pri čemer nastopa razlika za
radi sposobnosti kmečkega 
gospodarja, število za delo 
sposobnih članov, število za 
delo nesposobnih članov, ve
likosti posesti in še vrsto 
drugih faktorjev. 

Vse to pa zahteva poznava
nje kmečke družine, teh ana
liz pa še nimamo. To je tudi 
razlog, da ta del prebival
stva v tej fazi ni zajet, ker 
z isto anketo kot za delavske 
družine ne moremo zbrati 
ustreznih podatkov za krneč, 
ke družine. Upamo, da bomo 
v naslednjem obdobju uspe
li proučiti še kmečke druži
ne, ker se strinjamo z bral
cem, da so tudi tu socialni 
problemi, čeprav posledica 
drugih (pa tudi podobnih) 
vzrokov kot pri delavskih 
družinah. Brez tega pa ne 
moremo ocenjevati, kakšna 
je vrednost materialnih do
brin, koliko je upravičen fak
tor 62,2 za preračun katastr
skega dohodka itd. Obstaja 
še problem, kakšen je sploh 
smisel obstoja polproletar-
skih družin in koliko časa 
naj se, se bo ta kategorija 
prebivalcev sploh ohranila, 
če upoštevamo, da ne sme bi
ti slabega gospodarjenja s 
kmečkimi zemljišči. V tem je 
smisel katastrskega dohodka. 

Pripombe bralca so upravL 
čene, gre le za to, da se ugo
tovi objektivne kriterije po
gojev življenja kmečkih ljudi 
ter da se na tej osnovi izdela 
sistem, ki bo tudi tej kate
goriji prebivalcev zagotovil 
minimalno družbeno pomoč, 
kadar jim je potrebna. 

F . B. 

Pogled na novo šolsko poslopje v Kranjski gori. — Foto: F. Perdan 

N a v r s t i s o 
J e s e n i c e i n Žirovnica 

V petek, 27. novembra , so 
v K r a n j s k i gor i o d p r l i novo 
osnovno šolo. Nov objekt n i 
razvesel i l samo staršev in 
otrok , ampak t u d i t iste, ki 
j i m je p r i s rcu lepši v idez 
K r a n j s k e gore. Nove šole pa 
se še posebno vesele k ran j 
skogorsk i učitelji, k i so de
la l i doslej v nemogočih raz
merah. 

O. sredstv ih, k i so b i l a po
trebna za i zgradnjo nove šo
le v K r a n j s k i gor i smo že p i 
sa l i . Zato je prav, d a napiše
mo nekaj več o pr i zadevanj ih 
jeseniške občine, da b i se ma
ter ia ln i položaj šolstva izbol j 
šal. 

L a h k o rečemo, da sta vzgo
j a in izobraževanje v zadn j ih 
fctih zasedala v idno mesto v 
jeseniški občinski p o l i t i k i . 
O d leta 1958 do leta 1967, ko 
je b i l a ustanov l jena Temel j 
na izobraževalna skupnost , je 
občina f inanc i ra la gradnjo in 
opremo nas ledn j ih šol: 
osnovno šolo v Žirovnici, 
osnovno šolo na Jesenicah, 
osnovno šolo v M o j s t r a n i , 
ureditev i n opremo f i z i k a l n i h 
laborator i jev n a G imnaz i j i i n 
obnovitev Posebne osnovne 
šole. Razen tega so b i l a 
oprav l j ena manjša vzdrževal
na dela. 

S tem pa jeseniško šolstvo 
še n i b i lo rešeno, ker so po
s ta l i nov i ob j ek t i sčasoma 
zastarel i i n premajhn i . V naj
bol j neugodnem položaju je 
b i l a osnovna šola v K r a n j s k i 
gor i . 

Občinska skupščina je l e ta 
1966 razprav l ja la o mater ia l 
nem položaju šolstva. Odbor
n i k i so predlagal i uvedbo k ra 
jevnega samopr ispevka . T u d i 
nekater i zbor i vol ivcev so b i 
l i zato. S ind ika t je predlagal , 
da b i delovne organizaci je 
oddvo j i l e nekaj sredstev za 
te namene i z svo j ih sk ladov, 
občani p a naj b i pr i speva l i 
1 odstotek od osebnega do
hodka . Socialistična zveza pa 
je menUa, da tak način, zb i 

ran ja denarja n i ed in i i n pr
v i , ampak zadnj i . Zato so po
litične organizaci je predlaga
le, da b i delovne organizaci je 
t r i l e ta odvajale 80 dinarjev 
n a zaposlenega v poseben 
sk l ad za i zgradnjo šolskih 
pos lop i j . Tako so men i l i t u d i 
o d b o r n i k i občinske skupšči
ne i n j u l i j a 1966. le ta ta sklep 
podp r l i . Izobraževalna skup

nost p a se je leto kasneje 
zavezala, d a bo zb i ra l a ta 
sredstva i n spre je la v r s tn i 
r ed gradenj šolskih poslopij-

Rezu l ta t takšnega sklepa 
je nova osnovna šola v K ran j 
s k i gor i . Ver je tno pa ne bo 
treba predolgo čakati, da bo
do tud i na Jesenicah i n v Ži
rovn ic i zasadi l i prve lopate. 

J . Košnjek 

Trojni namen 
pros lave 

Preddvorčani so n a pe tkov i p ros l a v i 27. no
v e m b r a s k l e n i l i , d a bo pokrov i t e l j proslav
l j an ja 900-letnice P r eddvo ra predsedn ik 
k ran j ske občinske skupščine S l a vko Zalo-
k a r , za častnega pokrov i t e l j a p a so i zb ra l i 

člana sveta federaci je M i h a M a r i n k a 
S s lavnostno sejo sveta 

krajevne skupnost i Preddvor , 
na kater i so b i l i tud i pred
s tavn ik i os ta l ih k ra j evn ih 
organizaci j i n društev, pred
s tavn ik i sosednj ih kra jevn ih 
skupnos t i , član sveta federa
cije M i h a M a r i n k o , predsed
n ik k ran j ske občinske skup
ščine S lavko Za lokar , pred
sednik občinske konference 
S Z D L K r a n j Tone Volčič i n 
ta jnik Turistične zveze Slo
venije Mata jc , se je v petek, 
27. novembra , začelo proslav
l janje 900-letnice Preddvora . 
N a seji so b i l i tud i številni 
občani, tako d a je b i l a dvo
rana ku l turnega doma nab i to 
po lna . 

Po pesmih , k i j i h je zapel 
oktet tovarne Sava iz K r a 
nja , je spregovor i l predsed
n ik pr iprav l ja lnega odbo ra 
za pros lav l janje obletnice 
Tone Tičar. Deja l je, da i m a 
petkova pros lava t ro jn i na-

| men : počastitev 29. novem

b r a 1943. Jota, k o je b i l osno
van A V N O J , počastitev 29. 
novembra 1945. leta, k o je 
b i l a proglašena socialistična 
r epub l i ka Jugos lav i ja , i n za
četek praznovanja 900-letnice 
Preddvora . 

Na to s ta predsednik kra 
jevne skupnost i Tone Zaplot-
n i k i n predsednik Turistič
nega društva Preddvor An 
drej Pernuš prebra la pro
g ram praznovanja . Preddvor
čani so zatem z odobrava
n jem spreje l i predlog, da b i 
b i l S l a vko Za l oka r pokrov i 
telj praznovanja , M i h a Ma
r i n k o p a častni pokrovite l j 
p raznovan ja 900-letnice Pred
dvora . 

Črtomir Zoreč je potem v 
k r a t k i h besedah or i sa l zgodo
v ino k ra j a , Stane Tavčar P 3 

je pokaza l nekaj diapozit ivov 
s posnetk i Preddvora i n oko
liških vas i , k i so j i h posneh 
domačini sami . 

J , Košniek 



B o h i n j s k i t u r i z e m 
V petek, 27. novembra, 

so v B o h i n j u o d p r l i nov 
turistično pos lovn i center, 
v katerem imajo svoje 
prostore podjetje Trans tur i s t , 
L jubl janske mlekarne , Tu r i 
stično društvo in podjetje za 
p P T promet K r a n j . 2e takrat 
smo zapisal i , da bo ta objekt 

še bol j pospešil razvoj tur iz 
m a v tem de lu radovljiške 
občine. 

V radovljiški občini so za 
zdaj v g lavnem dokončali 
osnovno urbanistično doku
mentaci jo , m e d katero spada 
tud i urbanistični načrt B o h i 
n ja . P rav je, da s i ob tej p r i -

K a k o bo 
s stanar inami ? 

To vprašanje je bilo po- ! 
stavljeno že v razpravi na 
zadnji seji kranjske občinske 
skupščine. Zakaj? Ukrep zve
znega izvršnega sveta o za
mrznitvi cen je namreč razen 
nekaterih prehrambenih arti
klov, okrog 20 obrtniških sto
ritev, ki se nanašajo pred
vsem na gradbeništvo in ko
munalo, zajel tudi stanarine, 
vodarino, kanalščino in ko
munalne tarife. 

Kako bo torej s stanarina
mi prihodnje leto? Vprašanje 
Je med drugim aktualno ozi-
r °ma zanimivo tudi zato, ker 
8 6 stanarine že letos niso 
spremenile hi so enake lan
skim. Ko je takrat potekala 
s p r a v a 0 letošnjih stanari
nah, j e bila ob odločitvi, da 
te ostanejo nespremenjene v 
Primerjavi z lanskimi, obra
zložitev podobna nedavni: gre 
2 3 zaščito potrošnika. Hkrati 
Pa je bilo pojasnjeno, da bo 
t o vprašanje v prihodnje re-
š i * (z novim letom) novi za
kon. Dlje časa je bilo letos 
predvfdeno, da bo zvezni za
kon prepustil podrobnosti 
okrog stanovanjske politike 
(tudi stanarine in subvencio
niranje stanarin) republikam, 
^a zdaj zveznega zakona še 
nimar-"> vendar bo, kot križe, 
sPrejet še ta mesec. Medtem 
Pa so v Sloveniji že priprav
ljeni določeni elaborati oziro
ma predlogi, kako bi v pri
hodnje to vprašanje rešili v 
republlki. 

Po 
nedavnem sklepu zvez

nega izvršnega sveta pa vse 
pže, da bedo tudi t^'hodnje 
l e t o stanarine takšne kot so 
8 e d a J oziroma so bile lani. 

Pravzaprav bi bi'a (akšna re
šitev začasno kar sprejemlji
va, če bi celotna stanovanjska 
problematika oziroma stano
vanjsko gospodarstvo, dokler 
ne bi bili sprejeti novi pred
pisi oziroma programi, imelo 
enake pogoje kot za zdaj. Ka
že pa, da novi zvezni zakon v 
prihodnje ne bo predpisal, da 
morajo delovne organizacije 
izločati določen odstotek 
sredstev za subvencioniranje 
stanarin do polne cene. To 
pa bi pomenilo, da bi morali 
manjkajoči del (subvencijo) 
najti drugje oziroma jo na
domestiti z drugimi viri. Ta 
sredstva pa bi lahko dobili 
le, če bi za določen odstotek 
(toliko kot znaša subvencija 
— okrog 13 odstotkov od sta
narine) zmanjšali prihodnje 

. leto sredstva za investicijsko 
I vzdrževanje stavb oziroma 

stanovanjskih objektov. To 
pa ne bi bilo dobro, saj ve
mo, da sredstev za investicij
sko vzdrževanje že nekaj let 
primanjkuje in da je prav to 
eno od vprašanj, ki jih mo-

• ramo v stanovanjskem gospo-
i darstvu čimprej urediti. 

Takšni torej so glede sta
narin trenutni izgled? na pod
lagi nedavnega ukrepa zvez
nega izvršnega sveta. Treba 
bo seveda počakati na novi 
zakon. Razen tega pa bodo 
prihodnji teden o tem raz
pravljali tudi na republiški 
gospodarski zbornici, je bilo 
v četrtek donoUlne pojasnje
no na seji delavskega sve
ta Podjetja za stanovanjsko 
in komunalno gospodarstvo 
Kranj. 

A. Ž. 

l i k i prikličemo v spomin , da 
vsi programi o razvoju Boh i - j 
nja napovedujejo, da je na 
tem področju moč zgradi t i 
ok r og 15 tisdč turističnih po
stelj v hote l ih in zasebnih 
ob jekt ih . Izgradnja teh zmog
l j i vos t i pa bo terjala tud i 
čimprejšnjo ureditev komu
na ln ih in drug ih turističnih 
objektov. Znano je tud i , da 
so prav dosedanj i načrti bo
t rova l i vključitvi Boh in j a v 
pro jekt Gornjega Jadrana , 
p r i katerem bo sodelovala s 
sredstvi tudi mednarodna 
banka za razvoj . Tako je po
godba za izdelavo pot rebnih 
načrtov že podpisana, stekla 
pa so tudi že pr ip rav l j a lna 
dela. 

Ugotov imo torej l ahko , da 
postaja Boh in j vse bol j zani
miv . M e d d rug im se zanj za
n imajo tudi večje gospodar
ske organizaci je. Ogle jmo s i 
nekatere napovedi o turistič
nem razvoju Boh in ja , k i bodo 
uresničene že v bližnji p r i 
hodnost i . 

Ho te l Lev bo k m a l u končal 
z g lavn imi načrti za gradnjo 
hotela, k i bo imel 600 postel j . 
P r ip rav l j a lna dela za izgrad
n jo hote la že potekajo. Po 
napovedih bo izgradnja tega 
hotela vel jala okrog 10 m i l i 
j a r d s tar ih dinarjev. 

Drugo takšno podjetje, k i 
se pojavl ja kot večji invest i
tor p r i turističnem razvoju 
Boh in j a , je Trans tur i s t . T o 
združeno podjetje p r ip rav l j a 
načrte za gradnjo hotelov v 
Ukancu in Ribčevem lazu. 
T u d i gradnja teh dveh hote
lov bo veljala okrog 10 do 15 
m i l i j a rd s tar ih dinarjev. 

K bližnjim turističnim iz
gradnjam pa moramo dodat i 
še podjetje K o m p a s , k i prav
ka r p r ip rav l j a študijo za čim-
boljšo uporabo lokaci je hote
la Stane Žagar in združeno 
železniško t ransportno pod
jetje, k i bo k m a l u končalo 
načrte za žičnico na K o b l o . 

To so seveda le večje inve
stici je. Načrti, k i bodo izde
l an i v p ro j ek tu Gornjega Ja 
drana , pa bodo nedvomno po
kaza l i nada l jn j i razvoj 
B o h i n j a in hkra t i pospešili 
turistično izgradnjo. 

A. Za lar 

O d s t r a n i m o lažne n a p i s e 

U g o d n a g o s p o d a r s k a 
gibanja 

N a nedavni seji občinske 
skupščine K a m n i k so odbor
n i k i soglasno sprejel i infor
maci jo o g ibanju gospodarske 
i n negospodarske dejavnost i 
na območju občine K a m n i k . 

V p r v ih devetih mesecih je 
indus t r i j a uresničila p lan z 
78,5 odsto tka , ka r je znatno 
boljši rezultat kot v enakem 
lanskem obdob ju . Očitno je, 
da bo p lan po vrednost i pre
sežen, čeprav moramo upošte
vat i vpl iv inf laci je na vred
nost izpolnjenega plana. 

P lan izvoza je izpolnjen s 
85,4 odsto tka in bo prav tako 
do konca leta presežen. Po
membna je ugotovitev, da 
kamniške delovne organizaci
je pretežno izvažajo na trži
šča s konver t ib i lno va luto . 

T u d i gradbeništvo zaznamu
je znaten napredek i n je v 
prv ih devetih mesecih le tni 
p lan uresničen s 75,6 odstot
ka . 

V t rgov inski dejavnosti , ka
tere g lavni predstavnik je tr
govsko podjetje Kočna, je b i l 
le tni p lan v p r v ih devetih me
secih uresničen z 79,1 odstot
ka . Indeks porasta za enako 
obdobje preteklega leta zna
ša 109,5 odstotka. Poprečni 
osebni dohodek na zaposlene
ga znaša 1350 dir i . Promet na 
zaposlenega se je v pr imer ja
v i z lan i povečal za 6 odstot
kov, prav za to l iko odstot
kov pa se je povečalo tud i 
število zaposlenih v tej dejav
nost i . 

T u d i v družbenem sektor ju 
obr t i so zabeležili dobre po
slovne rezultate. Poprečni 

. i n f o rmac i j ska p i sarna škof
jeloškega turističnega d ru -
š t v a že lep čas ne r ab i več 
svojemu imenu k l j u b obeta
jočemu nap i su n a l oka lu , k i 
opozarja, d a b o tur is t tod 
oob i l nekaj napotkov za b i -
V a n j e v škof j i L o k i . Dejav-
n ° s t turističnega b i r o j a je 
Y, celot i prevzelo podjetje 
t ranstur is t . Predstavn ik ome
njenega pod je t ja Debel jak 
J anez je n a sej i občinske tu 
ristične zveze ob l j ub i l , d a 
b o Q o z l a s t n i k i turističnih 
5 °Q sk l en i l i posebne, pogod

be, v gost i ln i K r o n a p a pro
daja l i tud i ribiške karte . Z a 
izdajanje os ta l ih in formac i j 
p a je pad la ob l juba , d a bodo 
n a razpolago k o l i k o r bo to 
potrebno. Drugo vprašanje je 
seveda, k o m u je prepuščena 
presoja i n k d o naj odgovor
no odloča, kakšne i n ko l ik 
šne in formaci je potrebuje 
obiskovalec mesta, k i se vne
to p r i p rav l j a n a praznovanje 
tisočletnega jub i l e ja . 

Spominke , razglednice ter 
zemljevide dob i tur is t v tu r i 
stični pos lova ln ic i T rans tur i -

sta in v gost inskem podjet ju 
K r o n a . 

Po zagotovi lu načelnika od
de lka za gospodarstvo skup
ščine občine Škofja L o k a T i -
neta K o k e l j a mesto pod Lub-
n i k o m z uk in i t v i j o turistične 
in formac i j ske p isarne n i n i 
česar izgubi lo . Cas bo poka
za l , a l i so izjave odgovorne 
uradne osebe utemeljene a l i 
ne. Z a sedaj nas l ahko poto
laži le trditev, d a je takšna 
turistična p o l i t i k a uskla jena 
z interes i občinske skupščine. 

A. Igličar 

osebni dohodk i v družbenem 
sektor ju o b r t i znašajo 140.400 
S d in mesečno. Najvišji oseb
n i dohodk i v ob r t i so v po
prečnem mer i lu v A lp r em 
K a m n i k , in sicer 160.000 S d i n 
in v Komuna lnem podjet ju 
K a m n i k 152.900 S d in meseč
no na zaposlenega. 

Najnižji osebni dohodk i so 
še vedno v M i z a r s k i de lavnic i 
Mo tn i k , i n to 84.200 S d i n i n 
v Zavodu za zaposlovanje in
va l idn ih in drug ih oseb, kjer 
znašajo poprečni mesečni 
osebni dohodki le 93.600 
S d in . 

T u d i v kamniškem gospo
dars tvu so težave, z obrazov 
delavcev i n gospodarstveni
kov pa veje veder pogled n a 
pr ihodnost . Ne brez razloga, 
saj dosedanji uspehi in na
črti nenehno bodr i jo proizva
jalce. 

J . Vidic 

dnevno 
s v e ž e ^ 
speci alitete 
D E L I K A T E S A 

V I L - A 
K R A N J 

v Šmarci 
Trgovsko podjetje Kočna 

K a m n i k je pred k r a t k i m slo
vesno izročilo namenu nov 
trgovsk i l oka l v S marc i . Po
leg številnih domačinov i n 
predstavnikov družbenopoli
tičnih organizaci j je slove
snost i pr isostvova l t u d i V i n -

j k o Gobec, predsednik občin
ske skupščine K a m n i k , k i je 
prerezal s lavnostn i t rak. 

Šmarca se v zadn j ih le t ih 
razv i ja v močno naselje med 
K a m n i k o m i n Domžalami. 
Dobra prometna povezava 
omogoča gibanje prebival 
stva v obeh smereh. V Šmar
c i se je razv i la tovarna po
grebne opreme Men ina , obrat 

j industr i jskega komb ina ta 
Sv i t i n obrat Podjet ja K a m 
n ik . Razv i j a se tud i zasebna 
obrt . Število akt ivnega pre
b iva ls tva se je v zadn j ih pe
t i h l e t ih povečalo za 44 od
stotkov, število zaposlenih v 
kmet i j s t vu p a se je zmanj
šalo za 6 odstotkov. Ze spre
j e t i zaz ida ln i načrt tega ob
močja predvideva še nove 
zazidavc, sicer zasebnih sta
novan jsk ih hiš i n koncentra

c i jo zasebne obr tne dejavno* 
s t i . 

P rav i z teh podatkov je 
razv idno, k a k o je b i l a v 
šmarci po t rebna nova trgo
v ina — marke t . G radbena 
dela je uspešno oprav i l o 
gradbeno podjetje Gradite l j , , 
Stroški gradnje marke ta t 
načrtom, urbanistično doku
mentaci jo, zemljiščem i n 
d rug im i stroški so znašali 
111 mi l i j onov S d i n . Stroški 
se bodo povečali za zunan j i 
de l ureditve. 

Predsednik delavskega sve
t a trgovskega podjet ja Koč
na je na o tvor i t v i marke ta 
m e d d r u g i m de ja l : 

»V zadnjem obdob ju smo 
priča d iv jan ju cen. V očeh 
potrošnika je b i l a za to ved
no k r i v a trgovina. Pove.rt 
na j , d a smo tud i m i , k i smo 
skupaj s potrošniki najbol j 
pr izadet i , negodovah in pro
test i ra l i . Za to smo pozdrav i l i 
zadnje ukrepe o zamrzn j en ju 
vseh cen i n storitev, k i j i h 
je sprejel zvezni izvršni 
s v e t . . . « 

J . Vidic j 



Hla jen je m l e k a 
V vimenu je mleko ogreto 

na telesno temperaturo živa
li. V zdravem vimenu se bak
terije (povzročitelji bolezni, 
bakterije kisanja) ne more
jo prekomerno razmnožiti. 
Po molži zaščita zgineva in 
jo moramo nadomestiti s 
hlajenjem. Čim bolj smo pri 
molži nečisti, tem hitreje 
moramo mleko ohladiti, ker 
se število bakterij pri 37° C 
že po dveh urah podvoji. 
Hlajenje nam zadrži pred
vsem k i sanje mleka, a neko
liko manj gnitje mleka. 

- Temperatura pod - f 8" C 
skoraj povsem ustavi raz
voj bakterij, vendar jih ne 
ubije. Zakon zahteva hlaje
nje pod +12° C. 

Mleko se ohlaja že pri sa
mi molži, vendar zelo počasi. 
Bolje je, da postavimo vrč 
pred vrata hleva oz. v bližini 
vrat. Poloti je nujno, da mle
ko hladimo. 

V ta namen si zunaj uredi
mo od tal dvignjeno polico 
ali klop, kjer je prostora za 
čebriček z vodo in za prazen 
vrč s cedilom. Ko je v vrču 
dovolj mleka, ga postavimo 
v vodo, ki naj sega čim višje 
ot> vrču. Mleko parkrat pre
mešamo, vodo pa dolivamo 
ali zamenjamo. 

Neprimerno hitreje se mle
ko shladi, če ga postavimo v 
potok (čist) ali z Alfa-Lava-
Jovim pokrovom z vrtečim 
vložkom, ki mleko meša in 
hladi s priključkom na vo
dovod. Za hlajenje 40 1 vrča 
porabimo od 80 do 400 1 vode 
in ohladimo mleko v 15 mi
nutah (cena pokrova je prib
ližno 300 din). 

Z vodo ohladimo mleko 
največ do temperature, ki je 
za 2 — 3° C višja od tempe
rature vode. 

Poleti se je dogajalo, da je 
imel vodovod 17° C do 21° C, 
to pa je za hlajenje premalo. 
V največji vročini je bila naj
nižja temperatura vode na 
območju škofje Loke 14,5° C. 

Temperaturo 10 — 12° C se 
doseže poleti samo s hladil
nimi napravami. 

Hlajenje mleka v gospo
dinjskih hladilnikih je po
manjkljivo. Mleko ohlaja 
hladen zrak, ki pada od iz-
parilca do tal in se segret 
zopet dviga ob vrču mleka. 
Še slabše je, če je izparilec 
obdan z ledom ali hladilnik 
vključimo šele po vstavlja
nju mleka. 

Večje količine mleka se 
ohladi do +15° C v hladilniku 
po dveh urah in je šele zju
traj večerno mleko ohlajeno 
do +6° C, zaradi počasnega 
začetnega hlajenja pa je lah
ko tudi pokvarjeno (reduk-
taza). Hlajenje v hladilniku 
naj bi le dopolnilo hlajenje 
z vodo, ki je neprimerno hi
trejše, če je mlaka zjutraj 
več, se ga z zlitjem z večer

nim ne more shladiti pod 
+12° C. 

Uspešno hladimo mleko z 
napravami za hlajenje mle
ka. L T H proizvaja naprave 
za posredno hlajenje mleka 
s predhodno ohlajeno vodo, 
ki mleko ohladi izredno hi
tro. Najmanjša naprava je 
polno izkoriščena že pri hla
jenju 80 1 mleka (2 vrča). 
Primerna je za enega ali več 

proizvajalcev blizu skupaj, 
da se mleko ohladi neposred
no po molži. Hlajenje mleka 
ne obremenjuje agregat ne
prekinjeno, zato se na hla
dilno enoto (kompresor) lah
ko priključi tudi hladilnica. 

AJjfa-Lavalove Madiilne ci
sterne hlade mleko neposred
no, ker je hladilna cev s pli
nom vgrajena v dnu posode. 
Tako hlajenje je v prvi fazi 

oz. na začetku dolivanja mle
ka mnogo počasneje in je 
zato primerno za večkratno 
dolivanje mleka v določenih 
časovnih presledkih in na 
področjih, kjer je osnovna 
higiena zadovoljiva. Na takih 
področjih se lahko organizi
ra transport s cisternami s 
prečrpavanjem mleka in po
biranje mleka z avtocisterno 
na vsak drug dan. Cisterne 
so iz nerjavečega jekla z 
gladko notranjo površino in 
se jih zelo enostavno in z 
malo truda očisti. 

dipl. vet. J . Rode 

T r a v a in k r o m p i r 
Besedi sta pogosto omenje

ni v razpravah o razvoju 
kmetijstva na Gorenjskem. 
Po mnenju strokovnjakov ti 
dve kulturi najbolj ustrezala 
pretežnemu delu gorenjskega 
agrarnega prostora. Medtem 
ko je gorenjski krompir že 
našel pot v svet in kmetje iz 
leta v leto povečujejo in iz
boljšujejo njegovo proizvod
njo, pa je trava še vse pre
malo izkoriščena. 

Znani slovenski kmetijski 
strokovnjak inž. Fajdiga, ka
terega ideje so dolgo same
vale v senci in niso našle živ
ljenjskega prostora, je pred 
leti dejal: »Zakaj ne pasemo 
v nižinah, kjer je trava do
bra, vendar neizkoriščena, 
kot pa visoko v planinah, 
kjer je trave sicer dovolj, 
vendar ni tako kvalitetna in 
redilna.« Fajdigove misli smo 
se prvi oprijeli Gorenjci, 

predvsem Radovljica ni in Je
seničani. Kmetje, ki so pre
trgali z mislijo, da je treba 
gojiti vse za vsako ceno, so 
se oprijeli tako imenovanega 
pašnokošnega sistema. Ta si
stem zahteva intenzivno go
jenje travinja in izmenično 
pašo ter košnjo. Rezultati 
sprva niso bili preveč razve
seljivi. Mlečnost krav, neva
jenih na tak red, je padla in 
tudi nekaterih zagovornikov 
tega sistema se je začela lo
tevati malodušnost. Ob neki 
priložnosti so gorenjski kme
tije! zaupali svoje težave ho-
landskim kmetijcem, ki ima
jo ta sistem razvit že več de
setletij. Le-ti so nas vprašali, 
kako dolgo že imamo ta si
stem. Povedali smo jim, da 
ga uvajamo par let. Holand-
ski odgovor je bil, da ga oni 
uvajajo že več kot deset let 
in da so šele sedaj prišle na 

Tovarna klobukov 

ŠEŠIR 
Škofja Loka 
razpisuje naslednja prosta delovna mesta: 

1. vodjo proizvodno-tehničnega 
sektorja 

2. vodjo gospodar sko-
finančnega sektorja 

3. vodjo komercialnega 
sektorja 

Pogo j i : 
pod 1.: višješolska izobrazba (tekstilni inženir ali 

kemik) in pet let delovnih izkušenj na vodil
nih delovnih mestih v klobučarski industriji 
ali srednješolska izobrazba (tekstilni tehnik) 
in 10 let delovnih izkušenj v klobučarski 
industriji. Znanje enega svetovnega jezika. 

pod 2.: višješolska izobrazba in pet let delovnih iz
kušenj ali srednješolska izobrazba (ekonom
ski tehnik, trg. tehnik) in 10 let delovnih 
izkušenj od tega najmanj 5 let v klobučarski 
industriji. 

pod 3.: višješolska izobrazba in 5 let delovnih izku
šenj od tega 3 leta v klobučarski industriji 
ali srednješolska izobrazba in 10 let delovnih 
izkušenj od tega 5 let v klobučarski indu
striji. Znanje enega svetovnega jezika. 

Ponudbe sprejema komisija 15 dni od dneva objave. 
Kandidati bodo obveščeni o uspehu razpisa v 60 
dneh po preteku roka za sprejem prijav. Ponudbam 
Je treba priložiti dokazila o strokovnosti. Stanovanj 
nI. Znanje kandidatov bomo preverjali. 

površje njegove resnične 
prednosti. 

Prek noči se ne da veliko 
spremeniti. To dobro vedo 
tudi naši kmetje. Rezultati 
prihajajo počasi. Pred uved
bo pašnokošnega sistema so 
imele gorenjske krave »mle-
k a i-ice« največ 3000 litrov 
mleka na leto, sedaj pa nji
hova mlečnost že dosega 6000 
ali 7000 litrov, najmanj pa 
5000 litrov na leto. Z uvaja
njem tega sistema smo na 
Gorenjskem uspeli, da nismo 
doživeli nedavne mlečne kri
ze, s pametno kmetijsko po
litiko pa smo obdržali tudi 
potreben živinski stalež. 

čeprav sta trava in krom
pir najbolj priporočljivi go
renjski kulturi, pa vseeno ne 
moremo prezreti ostalih, 
predvsem zelenjave, kjer do
segajo kmetje v okolici Kri-
žev lepe uspehe. Neki kmet 
mi je dejal, da bi zelenjave 
lahko prodal toliko, kolikor 
bi jo imel. Zato so pri po
sameznih kmetih že pomisle
ki, da sedanje proizvodnje 
krompirja ne bi več širili in 
se oprijeli tudi pridelovanja 
zelenjave. 

Vsa ta specializacija kme
tijstva, rad« jo imenujemo 
tudi usmerjenost, pa lahko 
povzroči neslutene posledice 
v trgovini s kmetijskimi pri
delki. S specializacijo nam
reč proizvodnja raste in vse 
več je tržnih viškov. Večkrat 
smo že zapisali, da trgovina 
s kmetijsko proizvodnjo ni 
povezana in da praktično ni 
občutljiva za sunke v proiz
vodnji. Nasprotno pa je kme
tijska proizvodnja zelo občut
ljiva za razmere v trgovini 
in večkrat tudi oškodovana 
na račun hlastanja po čim 
večjih maržah. Zato so zahte
ve po organski povezanosti 
trga s proizvodnjo in tudi 
predelavo upravičene. Poseb
no zato, ker vemo, kako ne-
ustaljcn je naš trg in 
kako radi bi ga umirili 
v okviru zadnjih stabili
zacijskih ukrepov, ki jih 
je sprejela zvezna skupščina. 
Mogoče tudi povezava kme
tijske proizvodnje s trgom 
v okviru nekakšnega samou
pravnega družbenega dogovo
ra ne bi bila neutemeljena. 

J . Košnjek 

Veterinarstvo 
in živinoreja 

(nadaljevanje) 
Romunija je za nas z 

nimiva tudi iz drugih raz 
logov, saj ima v primerja 
vi z Jugoslavijo približno 
enako površino ozendj 
in približno enako število 
prebivalstva. Tako v Ro 
muniji kot v Jugoslavij 
so štiri veterinarske fakul 
tete oz. visoke veterinar 
ske šole, vendar imajo ro. 
munske za okoli tretjino 
več slušateljev kot jugo 
slova uske. Dodamo naj še 
da ima Italija devet fakul 
tet, Švica dve in Albanija 
eno. Slovenci smo dobili 
visoko veterinarsko šolo 
leta 1953, ki je vpisala 
svoje slušatelje prvič leta 
1956. Ustanova Je organi 
zirana v okviru blotehni 
ške fakultete, kot veterl 
nareki oddelek, šola je 
opravičila svoje poslan 
stvo v strokovnem in kul 
turnem pogledu, s svojo 
dejavnostjo pa se tudi vse 
bolj vključuje v medna 
rodna dogajanja na pod 
ročju veterinarstva. Pri 
tem se srečuje s številni 
mi problemi, ki so v do 
bri meri materialnega in 
kadrovskega značaja. Ven 
dar se veterinarski odde 
lek trudi z vsemi močmi 
oblikovati diplomirane ve 
terinarje na čim višji stro
kovni ravni, in to v dveh 
smereh: v smeri splošne
ga veterinarstva in v živil-
sko sanii,.mi smeri- Od
delek ima določene težave 
tudi v študijskem procesu 
v zvezi z zelo kratkim Ča
som študija, ki ga je pred 
pisal zakon o Univerzi v 
Ljubljani 1957. V Ljublja 
ni (in še na dveh veterl 
narskih fakultetah v sve 
tu) traja namreč študij 
veterinarstva 8 semestrov 
medtem ko traja študij 
na večini fakultet 10 se 
mestrov. Zato se trudi od
delek že nekaj let, da hi 
prešel na desetsemestrski 
študij in se tako izenačil 
z drugimi veterinarskimi 
fakultetami. S prehodom 
na desetsemestrski (5-Ict-
ni) študij bi oddelek rešil 
hkrati več perečih vpra
šanj. Izmed vseh pa bi bi
lo verjetno najpomemb
nejše vprašanje, ki je v 

zvezi z enakomernim J n 

poglobljenim oblikova
njem diplomantov, spo
sobnih čim uspešneje re
ševati strokovne probleme 
in se aktivno vključevati 
v družbena dogajanja. p b 

petletnem rednem študu u 

pa bi se oddelek lahko tu
di bolj posvetil vpraša
njem specializacije 1 0 

postdlplomskega študija, 
saj so sodobnim zahtevam 
reje, varstva In zdravlje
nja živali kos le dobro 
strokovno podkovani vete
rinarji. 

dr. S. BavdeK 



Zborovsko petje v Žireh 
2 i r i danes predstavl ja jo 

enega r edk ih krajev v Slove
n i j i , k je r se Ijudsko-prosvct-
no delo razširja i n k rep i ter 
ne zamira , kot je to žalosten 
pr imer v mnog ih s lovensk ih 
vaseh. D a je to res, nam naj
bolje dokazuje pros lava ob 
dnevu republ ike , k jer je so
delovalo pet pevskih zborov. 

Ce samo na k ra tko pogle
damo: v Žireh je 6 pevsk ih 
zborov, k i delujejo redno in 
njihov obstoj ni naključen a l i 
trenuten. Pod ok r i l j em osnov
ne šole delujejo tr i je zbor i : 
otroški, m l a d i n s k i k o m o r n i 
zbor i n m l a d i n s k i pevski 
zbor. V kra ju samem pa pod 
Patronatom podjet i j iz Žirov 
delujejo še tri je zbor i : dva 
rnoška in mešani pevski zbor. 
v zadnjem l e tu sta se usta
novi la moški pevski zbor (po
teg že znanega moškega pev
skega zbora A l p ina , k i ga vo
di skladatel j An ton Jobst ) i n 

mešani pevski zbor, tud i pod 
ok r i l j em A lp ine . Novousta
novl jeni moški pevski zbor 
pod okr i l j em vseh os ta l ih 
podjet i j v Žireh je prvič na
stopal prav na pros lav i ob 
dnevu republ ike i n je opra
vičil svoj obsto j , saj je po 
dveh mesecih vaj pokaza l že 
ka r lepo mero pevske spo
sobnost i . Šteje 22 članov. 
Ver je tno se bo še razširil. 

T reba je omeni t i , da j e ra
ven vseh pevskih zborov na 
precejšnji kva l i te tn i višini, 
saj se za to zavzemata dva 
zborovodja : An t on Jobst , k i 
i m a nedvomno največ zaslug, 
d a se zborovstvo v Žireh še 
razv i ja , saj imajo Žiri več 
kot 50-letno pevsko tradic i jo . 
Poleg Antona Jobsta poučuje 
glasbeni pouk glasbeni peda
gog S lobodan Poljanšek, k i 
vod i šolske pevske zbore i n 
novoustanovl jeni pevski zbor. 

S t a r i s lovenski izrek torej 
popo lnoma drži: » če pr ide jo 

Srečno, Kekec 
Pravzaprav je bil to edini 

/»m poleg ameriškega barv-
neSa filma Moj prijatelj Ben, 
k, ^° ga med minulimi praz
niki rvteli v obeh kranjskih 
MHcrnatografih. Ob kopici 
Premier celovečernih filmov 
za odrasle je bil tako otroški 
filmski repertoar še bolj bo
ren. Se zlasti zato, ker film 
srečno, Kekec za zdaj ni bil 
ravno redek gost v kinema
tografih, film Moj prijatelj 
S e » pa je že bil na progra-
m t { Pred kratkim. 

Da se tisti, ki skrbijo za 
otroške filmske predstave, to 
P°t v Kra^iju res niso preveč 
trudili, pa kale še posebej 

Srečno, Kekec. Od tiste
ga Srečnega Kekca je nam
reč ostalo zelo malo. Film je 
Precej skrajšan, tako da je 
°" Priljubljene Kckčeve pes-
m ' ( ostalo le nekaj »glasbenih 
vzklikov«, glasovno pa je ce
lotna kopija skoraj popotno-
,na iztrošena. Skratka, kvali

tetno ta kopija sodi bolj v 
kinoteko ali arhiv kot v red
no matinejsko predstavo v 
kinematografu. 

Verjamem, da imajo naši 
kinematografi le nekaj časa 
precej težav zaradi pomanjka
nja otroških filmov. Menda 
filmov, ki bi jih lahko pred
vajali na sedanjih kinopro
jektorjih, skoraj ni. Če sem 
prav obveščen, pa imajo prav 
v Kranju poseben kinopro
jektor za predvajanje 16-mili-
metrskih filmov. Znano je, da 
pa je prav teh filmov za otro
ke pri nas kar precej. 

Zato upam, da tisti, ki v 
Kranju skrbijo za otroški 
filmski program, ne bodo 
iskali le cenene in iztrošene 
filme (saj so nedeljske otro
ške filmske predstave vedno 
dobro obiskane) in bodo za 
novoletne praznike pripravili 
boljši otroški program. 

aže 

skupaj tr i je S lovenci , ustano
v i jo pevsk i zbor!« 

K j e so v z r ok i za tak napre
dek i judsko-prosvetnega dela 
v Žireh? Gotovo je eden, da 
so Žiri precej odmaknjene od 
centrov in vp l i v i mesta v Ži
reh še niso tako i zraz i t i . D ru 
gi razlog je ta, da imajo vsa 
podjet ja, od A lp ine p a do 
manjših podjet i j v Žireh, ve
l i ko razumevanja za ku l tu rne 
potrebe Žirovccv i n finančno 
prispevajo k razvo ju K U D . 
Tre t j i raz log — i n to pogla
viten — pa je ta, da Z i r o v c i 
z ve l ik im veseljem goj i jo tra
d ic i jo naše pesmi že vrsto let 
i n verjetno n iso pr iprav l j en i 
p r ek in i t i z njo, ampak svoje 
delo uspešno razv i j a t i še na
pre j . 

Večja vrzel je v drug ih 
1 judsko-prosvetn ih dejavno
st ih . Dramatska je zamr la in 
se do sedaj še n i obnov i la 
razen nekater ih poskusov. 
T V D Par t i zan bo dob i l teme
lje za svojo ponovno a f i rma
ci jo z dogradi tv i jo nove te
lovadnice (po uspelem refe
r endumu za šolstvo v Žireh). 
Vrze l pa je tud i v inst rumen
talni dejavnost i , saj Žiri n i 
majo svoje glasbene šole, če
prav bi verjetno sodelovalo 
lepo število učencev, saj je 
zanimanje ve l iko . Deluje le 
godba na p iha la , k i pa je za 
ku l turne potrebe Žirovccv i n 
predvsem n j ihov ih otrok pre
malo. B . 

Intenz ivni tečaji 
za s e d m i in o s m i razred 

Zarad i izrednega pomanj
kan ja učencev v gospodar
s tvu v lesni in gradbeni stro
k i je De lavska univerza To
mo Bre j c iz K r a n j a v sodelo
vanju z Zavodom za zaposlo
vanja i n z za interes i ran imi 
podjet j i o rganiz i ra la intenziv
na tečaja za sedmi i n osmi 
razred. Vp i s an i slušatelji so 
ime l i dokončan šesti a l i sed
m i razred. 

Pouk v sedmem razredu se 
je začel 2. ju l i j a 1970. V p i 
salo se je 32 slušateljev, k i 
so sk len i l i pogodbe s podjet
j i za uk. (Projekt , Je lov ica , 
K o m u n a l n i servis, Splošno 
gradbeno podjetje in Alp les ) . 
Šitirje slušatelji pa bodo delal i 
in nadal jeval i šolanje kot va
jenci p r i zasebnih ob r tn i k ih . 
Zarad i izredno intenzivnega 
pouka , saj so imel i slušatelji 
vsak dan do šest u r pouka , 
so j i h na Delavsk i un iverz i 
razde l i l i v dva odde lka , k i 
sta v večini predmetov delala 
vzporedno. Število ur preda
vanj p r i posameznih predme
t ih je b i lo skoraj enako kot 
v razred ih, k i imajo pouk 
skoz i vse leto. 

Iz izkušenj p r i de lu s s lu
šatelji, k i imajo organiz i ran 
tako intenziven pouk, so pr i 
prav i l i predavanja tako, da 
so učenci poslušali najprej 
dva predmeta, oprav i l i izpite 
in nato začeli /. d rug ima clve-
raa. S poukom sedmega raz
reda so slušatelji končali 2. 
septembra 1970. Uspešno je 

U p r i z o r i l i b o d o 
d v e Jurčičevi d e l i 

Kulturno-prosvetno društvo 
iz Češnjicc v B o h i n j u doluje 
že od 1926. leta. Tedaj so po
stav i l i na oder p rvo kome
di jo . Že od prve predstave 
naprej pišejo tud i k r on iko . 
Za letošnjo sezono bodo pr i 
p rav i l i dve deli Jos ipa Jur 
čiča. 27. decembra bo pre
miera T ihotapca , k m a l u pa 

bodo začeli z b ra ln im i va
j am i za upr izor i tev Sosedo
vega sina, k i naj b i prišel na 
oder februarja. S Sosedov im 
s inom mis l i jo sodelovati tudi 
na občinski rev i j i , k i bo spo
mlad i . Obe del i režira učite
l j i ca iz Češnjicc Mar i j a Do-
bravec. lb 

razred končalo 25 kandidatov 
a l i 80,6%. 

S p o u k o m v osmem razre
d u so začeli 10. septembra, 
torej že v šolskem letu 1970/ 
/71 z enak im načinom dela. 
Priključilo se je enajst nov ih 
slušateljev, od star ih pa j i h 
je ostalo 22. Tako je b i lo v 
osmem razredu 33 slušate
ljev, k i so j i h tudi razde l i l i 
v dva odde lka. S poukom so 
končali 16. novembra. V r o k u 
je razred končalo 18 slušate
ljev. 

Stroške šolanja kr i je 25 % 
Zavod za zaposlovanje, 75 °4t 
pa podjetja, kamor se bodo 
slušatelji vključili v uk. Če 
učenec v šoli ni uspel, mo
rajo starši podjet jem v r n i t i 
denar, k i so ga vložili v šolo. 

L. Bogataj 

S t a n e S e v e r 
navdušil 
Ločane 

Razstavni pav i l jon Loškega 
muzeja je b i l m i n u l i konec 
tedna spet enkrat prizorišče 
pomembnega ku l turnega do
godka: člani eksper imentalne 

1 skup ine Oder — galer i ja 
i Škofja L o k a so ime l i v go-
j steh slovenskega igralca Sta-
' neta Severja o r i r oma novo

ustanovl jeno Gledališče ene
ga. Sever se je škofjeloške
m u občinstvu predstav i l z de
l o m F . M . Dostojevskega 
K r o t k o dekle. M e d domačini, 
pa tud i med Ljubljančani i n 
Kranjčani, je njegov nastop 
zbud i l precej zanimanja , u j 
so t r ik ra t zapored — v petek, 
soboto i n nedeljo — do zad
njega kotička napo ln i l i dvo
rano na gradu. Ob tej prilož
nost i s ta ko lekt i v Odra — ga
lerije i n prvak naše dramske 
umetnost i ugotovi la , da me
sto pod L u b n i k o m prerašča 
v pomembno ku l tu rno sredi
šče i n da b i začetnim uspe
h o m nujno mora l i s ledit i no
v i . Stane Sever je ob l jub i l 
vsestransko podpret i pr iza
devanja Ločanov, k i so ga 
povab i l i , naj bo odslej staten 
sodelavec nj ihove inst i tuc i je . 

( - i g ) 

N a jub i l e jn i razstavi foto-
k ino k l u b a Janez Puhar , 
k i so j o p r i p rav i l i ob 60. 
ob le tn ic i f o tok luba K r a n j 
i n 130. ob le tn ic i i zuma fo
tografi je na steklo in ka
tere pokrov i te l j je b i l pred
sednik občinske skupščine 
K r a n j S lavko Za lokar , so 
sodeloval i tud i fotoamater-
j i iz Železne Kap l e na Ko ro 
škem. Fotograf i ja pr ikazu
je del nj ihove razstave, 
( lb) — Foto : F . Perdan 



V kinu. 
— Če vas moti moj klobuk, ga lahko snamem. 
— Ne, ni treba. Bolj smešen je kot film. 

— Mamica, v našem razredu imamo tako dobro učiteljico. 
Izmed vseh jo imam najraje. 

— Te me pa res veseli, hčerka. 
—- Vidiš, zato bom pa tudi ponavljala prvi razred. 

— Glej, na tej plošči bo šahiranje veliko manj 
komplicirano! 

Zapleteno kosilo 
»Enakopravnost je vendarle enakoprav

nost!« je nekega dne oznanil moj mož. »Sem 
ti dolžan pomagati pri vsem?« »Sem«, si je 
odgovoril in pomenljivo pomolčal. »Od danes 
naprej bom vsak petek sam skuhal kosilo!« 
»Prelepo,« sem rekla. »Končno bom resnično 
občutila enakopravnost!« 

V petek zjutraj se je poglobil v kuharsko 
knjigo. »Danes bova kosila zelenjavno solato, 
boršč, v smetani dušene gobe s krompirjem 
in kompot iz jabolk ter visenj. Imaš kaj pro
ti?« In ker nisem prav nič ugovarjala, me je 
on, ves sijoč, poljubil na lice in že na pragu 
veselo zaklical: »Vrnem se z dela — in takoj 
k posodam!« 

šla sem na trg, kupila zelenjavo za boršč 
in solato: peso, zelje, korenje, čebulo, peter-
šilj, paradižnik; jabolka in višnje za kompot 
in gobe. Potem sem šla v trgovino po meso 
in druga živila. Ko sem prišla domov, sem 
pristavila lonec za govejo juho. 

Ko se je mož vrnil z dela, je oblekel moj 
pisan predpasnik, okoli glave si je zavezal 
ruto, zavihal rokave in vprašal: »Lahko dam 

živila v posode?« — Ne vse je treba še pri
praviti: oprati zelenjavo, gobe, narezati in za
rumeniti korenje in peteršilj ... »No, prosim, 
naredi vse to in me takoj pokliči, jaz pa boni 
medtem gledal nogometno tekmo.« Očistila 
sem krompir in gobe, oprala in narezala ze
lenjavo in sadje itd. itd ... 

Ko je bilo vse pripravljeno, je mož skrbno 
položil živila v pripravljene lonce in kozico 
ter jih postavil na ploščo. Čez pol ure je bito 
kosilo kuhano. »Okusno, kajne?« je ljubeznivo 
vprašal in si s servietko brisal usta. »Zelo,* 
sem odvrnila smehljaje. »No, vidiš, kako do
bro kosilo sem pripravil!« Legel je na zofo 
in zadremal. Pomita sem posodo in zložita 
živila v hladilnik. Mož se je obrnil na drugo 
stran in videl, da pogrinjam mizo. V njego-
vih zaspanih očeh je bilo nenarejeno začu
denje, »čudno,« je rekel... »V pol ure sem 
pripravil tako zapleteno kosilo, ti pa se ves 
dan ukvarjaš z nekakšnimi malenkostmi.. •« 

(Po V. Žilins kaj tovi) 
A. Božič 

Od 4. do 14. februarja 1971 v Celovcu 

arada na ledu 
Znana duna jska drsa lna re

v i ja bo februar ja pr ihodnje 
leto že dvanajstič zaporedo
m a gostovala v Celovcu. To 
bo hkra t i že 33. revi ja, odka r 
v njej nastopajo najboljši 
i n najbol j znani svetovni dr
salc i . Naslov letošnje revije 
(prv i program) je Parada na 
ledu. K o t posebnost pa ome
njajo nastop znanega svetov
nega i n o l impi j skega p r v a k a 
E m m e r i c h a Danzer ja . S icer 
pa bodo v tej rev i j i nastop i l i 
še mnogi drug i znani mo j s t r i 
z ledenih plošč iz različnih 
držav Evrope , Amer i k e i n Av
stral i je . T ako bo na p r i m e r 
nastopi lo v Pa rad i na ledu 
k a r 15 sol istov. 

To so v torek, 24. 11. spo
ročili na t i skovn i konferenci 
p reds tavn ik i celovškega sej
m a in nekater ih drug ih služb 
v Go l f hote lu n a B l e d u . Za
s t opn ikom različnih gorenj-, 
sk i ustanov so priporočili, da 
tud i pr ihodnje leto organiz i

rajo oglede te enkratne paše 
za oči. Posebej so poudar i l i , 

' da bo od 4. do 14. f ebruar ja 
v Ce lovcu v petna js t ih pred
stavah moč v ide t i p r v i pro
g ram dunajske revije. Rev i ja 
je namreč razdel jena v dve 
s k u p i n i . D ruga skup ina prav
k a r gostuje v A f r i k i , p r v a p a 
je sedaj z E m m e r i c h o m Dan-
zerjem v Be lg i j i . S l edn ja i m a 
tud i povsem nov p rog ram, k i 
ga bodo razen Duna ja p r i ka 
za l i v A v s t r i j i samo še v Ce
lovcu. 

O d 15 predstav v Ce lovcu 
bos ta dve predstav i 5. i n 
8. f ebruar ja ob 14.30 name
njen i m l a d i n i po znižanih ce
nah . S icer p a bodo predsta
ve ob 14.30 i n 19.30. T u d i p r i 
hodnje leto bodo skupine 
imele popust p r i vs topn icah , 
razen p r i sobotn ih i n nedelj
s k i h predstavah. Najdražja 
vs topn ica bo takra t val ja la 
90 šilingov, najcenejša pa 60 
oz i r oma stojišče 25. Vs topn i 
ce za otroške predstave bodo 

po 40 šilingov. Starši, ki bodo 
spreml ja l i o t roke na ti dve 
predstav i p a bodo mora l i k 
vs topn ic i za otroke doplačati 
še 30 šilingov. 

T o so pravzaprav glavno 
stvar i o f ebruarsk i drsalni 
rev i j i v Celovcu. Razen tega 
pa so sk l icate l j i konference;; 
povedal i , da bo poskrb l jeno 
za park i rne prostore, za ne-, 
moten promet , da bodo za
rad i ob i ska delno spremeni l i 
pos lovn i čas trgovin, v katajj 
r i h bodo p o s t r o j v sloven
ščini, da bo dvorana ogreva
na i n podobno. 

K o t zanimivost februarske 
revije pa so povedal i , da sa
mo oprema za revi jo stane, 
3,2 m i l i j ona šilingov, da so 
izdelavo oblek po rab i l i 15 t i 
soč de lovnih ur , d a je v ko
stume nastopajočih vgrajenih 
prek 2000 zadrg i td . Sk ra tka 
napovedal i so, da bo Parada 
n a l edu resnična p?"° za oči. 

A. 2- i 
l 
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jpogostejši odgovor : 
ni denarja 

O z k a cesta i n neure jena kana l i zac i j a s ta 
nad log i K a m n e gorice 

Valentin šparovec jc pred
sednik krajevne organizacije 
SZDL v Kamni gorici. Ko 
sem ga obiskal, je prišel z 
dopoldanskega »šihta«. Ukra
del sem mu pol ure časa. Ste
kel je prijeten in upam, tudi 
koristen pogovor." 

»Največji problem na ko
munalnem področju je cesta 
skozi vas,« je začel šparovec. 
»Že pred osemnajstimi leti je 
bila v občinskem planu, ven
dar j e leto za letom iz njega 
izpadala. Najpogostejši od
govor je bil, da za preuredi
tev ceste ni denarja. Ozka ce
sta povzroča največje težave 
avtobusom, ki jih pride dnev
no v vas najmanj 10. Ker bo 
Pozimi položaj še bolj zaple
ten, bomo od lastnikov hiš ob 
cesti zahtevali, da bodo pri
trdili na strehe snežne držaje. 
Predstavljajte si, če bi na ta
ko ozko cesto zagrmeli še 
snežni plazovi. O tem bomo 
dokončno sklepali na prihod
nji seji sveta krajevne skup
nosti. Nič manjše težave ni
so s kanalizacijo. Ni lepo, da 
se v vaških strugah nabira ne
snaga. In teh strug nI malo, 
saj so zaradi njih Kamno go
rico poimenovali »Gorenjske 
Benetke«. Krajevna skupnost 
Je sklenila, da vaščani lahko 
omagajo smeti v spodnjem 
delu vasi. Tudi o odtokih se 
homo morali pogovarjati.« 

Sogovornik je nato pripove
doval, da bodo morali uredi
ti tudi cesto k novemu na
selju nad Kamno gorico. Po 
Predvidevanjih bo cesta kar 
draga. Za zdaj odgovorni v 
vasi še ne vedo, kako bodo to 
uredili, vendar upajo, da bo 
S? s ta prihodnje leto nared. 
K e r je večina graditeljev za
poslena v kroparskem Plame

nu, bo kolektiv, tako kot ne
kajkrat doslej, zanesljivo po
magal tudi pri gradnji ceste. 

S Šparovcem sva pretresala 
družbeno in kulturno življe
nje na vasi. Predsednik je po
hvalil kamnogoriško mladino, 
saj je s prostovoljnim delom 
rešila kulturni dom propada. 
Mladi so betonirali oder, ure
dili klub, sanitarije in prebe-
lili notranjost doma. Opravili 
so več kot 6000 prostovoljnih 
ur. Denar za gradbeni mate
rial je plačala krajevna skup
nost in TVD Partizan. 

»V vasi primanjkuje dru
žabnega življenja. Ker Radov
ljica ni daleč, posebno mladi 
iščejo zabave tam,« je dejal 
Šparovec. Nadaljeval je, da so 
dobili domači gasilci del Pla
menove stavbe in v njej ure 

še vedno največji 

dili svoje prostore. Manjka le 
še stolp, na katerega pa zane
sljivo ne bo treba čakati dol
go, saj gradbeni material že 
imajo. 

Ko sva s šparovcem takole 
premlevala lokalne probleme, 
sva prešla tudi na turistično 
in kulturnozgodovinsko pod
ročje. »Turističnih sob sicer 
v vasi ni, vendar se v pri
meru, da bi tujec rad pri nas 
prespal, že pobrigamo za po
steljo. Sploh hočemo tujcem 
pokazati našo bogato zgodo 
vino. Znano je vsakoletno 
spuščanje barčic na predve
čer svetega Gregorja. Sociali
stična zveza nagradi vsako le
to najlepše barčice. Škoda, da 
propadajo znamenja in vigenj-
cl, ki jih je bilo včasih 16, 
danes pa je le še eden. Enako 
je z znamenji. Enega je po
stavil naš rojak Lovro To-
man, poslikal pa znani doma
či slikar Matevž Langus. Spo-
meniška varstvena služba bi 
se morala za take dragoceno
sti bolj brigati. Posebno lepo 
bi lahko uredili vigenjce, saj 
imajo domačini še na kupe 
orodja in opreme . . . « 

Čeprav snovi za pogovor še 
ni zmanjkalo, sva končala, 
saj je šparovca čakalo zaslu
ženo kosilo po napornem do
poldanskem delu, mene pa 
pot v sosednje vasi. Ko smo 
se s kolegi že odpravljali, je 
Šparovec pritekel za me
noj in dejal, da bi vaščani ra
di preurejeno trgovino, saj je 
prostor neprimeren, čeprav je 
trgovina dobro založena. 
Trgovino upravlja podjetje 
Koloniale Bled, ki jc že letos 
obljubilo obnovo, vendar do 
nje ni prišlo . . . 

J . Košnjek 

Najmlajši 
so zadovoljni 

Vsak občinski proračun 
nameni del sredstev tudi 
za otroško varstvo. Sko
raj povsod govore o pre-
napolnjenosti varstvenih 
ustanov in o gradnji no
vih. V Kamni gorici pa 
ima vrtec na razpolago 
veliko stavbo, nekdanjo 
šolo, čeprav kamnogori-
ški malčki potrebujejo le 
en prostor. 

Otroško varstvo so v 
Kamni gorici že pred voj
no organizirali starši sa
mi. Vrtec so imeli skozi 
vsa vojna leta in tudi kas
neje niso bili otroci nikdar 
brez organiziranega var
stva. Že osemnajst let skr
bi zanje, da starši lahko 
mirno delajo, vzgojitelji
ca Zvonka Dermota. 

Povedala je: 
»Trenutno obiskuje vr

tec 22 otrok v starosti od 
dveh do sedmih let. Vsi 
so skupaj v eni skupini, 
le pri vzgojnem programu 
ločim starejše od mlajših. 
Igrajo se in na sprehode 
hodijo skupaj. Starši pri
spevajo za otroka po 70 
din mesečno. Od tega de

narja porabimo 30 din za 
skromno kosilo, 40 din pa 
gre za vzdrževanje vrtca, 
štiri otroke imamo v vrt
cu brezplačno, ker starši 
ne zmorejo plačila. 

Pred dvema letoma je 
TIS Radovljica dala naše
mu vrtcu 40.00D din. S tem 
denarjem smo popolnoma 
preuredili en razred v 
prazni stavbi nekdanje os
novne šole. Položili smo 
parket, obložili smo ste
ne z lesenimi oblogami in 
kupili nekaj sodobne opre
me in igrač. Opremili smo 
tudi kuhinjo. V vrtcu sta 
honorarno zaposleni še 
kuharica in čistilka, vsa
ka po nekaj ur dnevno. 
Knjigovodstvo pa nam vo
dijo na osnovni šoli v Lip-
nici .K 

Vrtec upravljajo starši 
otrok, delovne organizaci
je iz Kamne gorice in 
vzgojiteljica, ker vzgojite
ljica sama ne more biti 
samoupravni organ. Z no
vim letom pa se bodo vsi 
vrtci v radovljiški občini 
združdi in bodo imeli 
skupno upravo. L. B . 

Ozka cesta v Kamni gorici. — Foto: F. Perdan 

»Moška voda« 
iz Kislega studenca 

Nedaleč od Kamne gori
ce je izvir, ki ga domačini 
imenujejo Kisli studenec. 
Da voda, ki na tem mestu 
ugleda beli dan, ni čisto 
navadna voda, so domači
ni opazili sami, saj je tra
va okrog izvira ožgana, 
prst rdeča, iz vode pa uha
jajo podobni mehurčki 
kot iz radenske. Zato so 
izvir preimenovali v Kisli 
studenec. Kasnejše kemič
ne analize so potrdile, da 
ima kamnogoriška voda 
zares kemične primesi. 

Takrat, ko je zaslovela 
kladanjska »moška voda«, 
so tudi o vodi iz kislega 
studenca začeli govoriti, 
da ima podobno moč in 
učinek. Niso bili redki, ki 
so jo s steklenicami pod 
pazduho mahnili k stu
dencu. Domačini vedo po
vedati, da so prevladovali 
predvsem moški! 

Nevihta je bila kmalu 
mimo. Vesti o moški vodi 
iz Kamne gorice so se po-
tišale... 

-jk 



Helenca in njena gostilna 
če hočeš natančneje .spo

znati ljudi in značilnosti ne
kega kraja, potem se oglasi 
tudi v gostilni, pravijo. Ta 
rek mi je padel v glavo med 
»pohajkovanjem« po Kamni 
gorici. Zavil sem torej v go
stilno, kjer me je sprejela 
nadvse prijazna gostilničarka 
Helenca Cigut. V Kamno go
rico je prišla iz rodnega 
Prekmurja. Takrat je gostil
no upravljalo gostinsko pod
jetje Turist Lesce, Helenca 
pa je opravljala delovno me
sto natakarice. 1964. leta pa 
je vzela gostilno v najem in 
v najemu jo ima še danes. 
HLša je namreč last občinske 
skupščine Radovljica. Prav 
tako tudi vrt pred hišo. 

»Hišo in vrt bi rada kupila. 
Zato bom v ponedeljek dala 
prošnjo na radovljiško ob
čino. Upam, da mi bodo ugo
dili, saj je v prid občine, po
sebno pa Kamne gorice, da 
dobi kraj urejen gostinski 
lokal, posebno, ker mislimo 
razvijati turizem. Gostilno bi 
uredila z lastnimi sredstvi, in 
sicer v kmečkem slogu, če 
bi mi občina prodala tudi 
vrt pred hišo, bi bil s tem re
šen problem parkirnega pro
stora. Srce me je bolelo, kO 
je bilo poleti v Kamni gorici 
toliko gostov, poštenega par
kirnega prostora pa ni
kjer . . . « 

Takrat, ko je dobila Helen
ca gostilno v najem, je bil 
lokal v precej slabšem stanju 
kakor danes. Z lastnim de
narjem je kupila novo opre
mo. Samo za nakup »šanka« 
je dobila stari milijon dinar
jev kredita. 

»V Kamni gorici bi lahko 
marsikaj naredili. Samo do

bre volje in organiziranega 
dela nam manjka. Kraj ima 
velike možnosti za razvoj. 
Moti se tisti, ki misli, da smo 
odrezani od sveta. Pa tudi 
ljudje so dobri. Če bi mi kdo 
ponudil možnost, da bi odšla 
drugam, tega ne bi storila za 
nobeno ceno. Domačini so 
dobri in imenitno se razu
memo. Tudi v gostilni je kar 
v redu. Posebno pa me veseli, 
da se v sedmih letih še nihče 
pri meni ni stepel.« 

Helenca je zares svojevrst
na gostilničarka. Popolnoma 
je predana temu poslu. Po
polnoma sama je tudi za 
delo. Ima samo honorarno 
knjigovodkinjo. Trudi se, da 
bi dobili pri njej gostje čim 
več in čim hitreje. Gostje 
imajo vsa/k dan na voljo ko

silo, posebno okusne pa so 
prave domače salame in klo
base. Takšne s pekočim hre
nom. 

»Tudi ob sobotah in nede
ljah, ko je polno ljudi, delam 
sama. Seveda, če bom pa go
stilno razširila, bom najprej 
dobila kuharico. Za zdaj sa
ma lahko še vse opravim. Do
bro se zavedam besed, ki mi 
jih je povedal nekdanji ra
dovljiški župan Franc Jere. 
Dejal mi je: Helenca, od za
četka se jč z majhno žli
c o . . .« J . Košnjek 

Pr i Ivanu Križnarju 
v U p n i c i 

Tisti dan je bil tako sončen in tako topel kot že nekaj tednov 
letošnje čudovite jeseni. Sonce je bilo še precej visoko nad 
Jelovico. Na prag stare pritlične hiše v Lipnici je stopil Ivan 
Križnar, upokojeni sedlar in tapetnik. če bi ga takega orjaka, 
s košatimi obrvmi, s klobčičem vrvice v rokah videli prvič, 
bi si mislili, da temu možu življenje ni nikoli vzvalovilo, pač 
pa je teklo mirno ob delu in družinskem življenju. Potem pa 
prinese na mizo odlikovanja in potem veš, da temu možu ni 
teklo življenje samo ob šivanki in šivanju usnja, pač pa ga 
mu je uspelo izpolniti še drugače. 

Ivan Križnar je eden naj
starejših komunistov radov
ljiške občine in eden od so
delavcev Staneta Žagarja. 
Komunist je postal že kmalu 
po prvi svetovni vojni. Kot 
mlad, izučen sedlar, doma z 
Okroglega pri Kranju, je po
gosto hodil v Kranj na javna 
zborovanja. Kaj kmalu pa je 
za komuniste postalo vroče 
in Križnar se je raje preselil 

Vzgojni zavod v Kamni gorici 
Ko smo pred nekaj dnevi 

obiskali Kamno gorico, smo 
se ustavili tudi v Vzgojnem 
zavodu v tem kraju. Uprav
nik Rado Trček nam je rade 
volje povedal nekaj besed o 
delu te ustanove. 

»Posebna šola z internatom 
je bila v Kamni gorici usta1 

novljena 1952. leta za tiste 
otroke, ki so toliko mentalno 
prizadeti, da so potrebni in
tenzivne celodnevne nege. V 
Šolo oziroma internat jih po
šiljajo centri za socialno delo 
pri občinah, ki najbolj po
znajo družine, iz katerih izha
jajo, in tudi okolje, v kate
rem žive. Oskrbo v domu 
plačujejo centri za socialno 
delo in komunalni zavodi za 
zaposlovanje za otroke iz 
svojega območja, nekaj pa 
prispevajo tudi starši. Šola
nje financirajo TIS.« 

O Koliko let traja šolanje? 

»Zahvaljujoč se razviti so-
socialni službi, ki skrbi, da 
otroke že pred vstopom v šolo 
pregleda psiholog in ob ra
znih testih ugolovi njihove 

umske sposobnosti, prihajajo 
otroci v zavod zelo zgodaj, 
dostikrat že v prvi razred. 
Trenutno imamo v zavodu 
110 otrok iz vseh krajev Slo
venije, ki so razdeljeni v 
osem razredov osnovne šole 
po mentalni starosti. Za vsak 
razred imamo v zavodu po 
en oddelek. V sklopu naše 
šole pa so tudi oddelki po
sebne osnovne šole v Radov
ljici, na Bledu in v Bohinjski 
Bistrici. V šoli poučujejo de-
fektologi, ki skrbe za otroke 
tudi v prostem času. Šola 
ima reden pouk, po konča
nem pouku pa učne ure in 
razne zaposlitve. Med počit
nicami gredo skoraj vsi otro
ci domov, pa tudi sicer skr
bimo da otrok ne izgubi sti
ka z domom.« 

0 Kakšen je učni program 
šole? 

»Učni program na posebni 
osnovni šoli odstopa od pro
grama na redni osnovni šoli 
za eno do dve leti. Nimamo 
tujega jezika, predmete kot so 
matematika, fizika in kemija 

pa obravnavamo v zmanjša
nem obsegu. Učni načrt pred
videva veliko ročne zaposlit
ve zato je pri nas velik po
udarek na tehničnem pouku 
in likovni vzgoji. Sedmi in 
osmi razred imata vsako leto 
tudi 10—14-dnevno delovno 
prakso v podjetjih. Bistvo 
učnega programa je pravza
prav v tam, da pripravimo 
otroke na kolikor toliko 
uspešno delo v proizvodnji 
in samostojno življenje. V 
glavnem z zaposlovanjem na
ših gojencev nimamo težav.« 

O Koliko otrok lahko 
sprejmete v zavod? 

»V zadnjih šestih letih smo 
v zavodu marsikaj uredili. 
Zgradili smo nove učilnice, 
telovadnico in delavnice, ta
ko da namesto 60 otrok lah
ko sedaj sprejmemo prek sto 
gojencev. Pred dvema letoma 
smo namestiili tudi centralno 
ogrevanje. Vsa ta dela so nas 
veljala 1,300.000 din. Skup
ščina občine Radovljica je 
prispevala 40.000 din, drugo 
pa smo zbrali sami.« 

L. Bogataj 

v Zagreb. Od tam je ods?l 
naprej v Beograd in iskal 
dela, vendar ga ni mogel naj
ti. Končno je našel delo v 
Bosni. Eno leto je na Ponir-
ju pri Travniku šival komate 
za konje, nato pa si je zaže
lel nazaj v Slovenijo. Leta 
1924 se je z družino naselil v 
Lijpnici. 

Kaj kmalu je spoznal tudi 
dobravskega naprednega uči-
teflja Staneta Žagarja. »Pri 
Žagarju mi je bilo' posebno 
všeč, kadar je govoril o sve
tovni politiki in o našem ju
goslovanskem gospodarstvu. 
Govoril je o tem, o čemer ta
krat časopisi niso pisali. K 
Žagarju na dom so posebno 
ob nedeljah zahajali mladi 
in stari in v razgovorih spo
znavali, da bo treba takratno 

družbo spremeniti. Žagar je 
to dobro vedel. Vse, ki smo 
takrat hodili k njemu na 
dom, je pripravljal, da smo 
lahko širili napredne ideje 
in osveščali ljudi. 

Naše delo je postajalo ved
no bolj živahno in tudi ved
no bolj nevarno. Sestajati se 
je bilo treba v gozdovih. Po
sebno za Staneta Žagarja ta
krat nI bilo prijetno. Oblasti 
so vedele za njegovo delova
nje, ker pa mu niso mogli 
ničesar dokazati, so ga pogo
sto klicali na orožne vaje. 
Kasneje, ko so Žagarja vrgli 
iz službe in dobesedno posta' 
vili družino na cesto, smo 
morali njegovi somišljeniki 

. delati sami. Zbirali smo oroz-
j je in prepričevali ljudi. Ne 

bom pozabil prisege, še sedaj 
jo vem, ki smo jo terenci in 
aktivisti dali 17. julija 1941 
pod Malim G*egorjevcem bli
zu Vodic na Pokljuki. 
tem zboru so bili že tudi par
tizani, med njimi Stane Ža
gar, Johan Bertoncelj. Tomo 
Brejc In drugi. Prisegli snio, 
da ne bomo prej odložili 
orožja, dokler ne bo pregnan 
sovražnik iz naše domovine.« 

Ivan Križnar se še natanč
no spominja vseh predvojnih 
in vojnih dogodkov. Posebej 
hrani razne dokumente l Z 

tega časa. Napisal pa je tudi 
več tipkanih strani obsega
joče spomine na svoje pred
vojno delovanje, spomine na 
sodelovanje s Stanetom Ža
garjem in na aktivnost rned 
vojno. Se posebej rad pa P°* 
kaže odlikovanja: medaljo 
zasluge za narod z zlato zve
zdo, medaljo zaslug za narod 
tretje stopnje, medaljo brat
stva in enotnosti druge stop
nje ter dve medalji dela. P°" 
sebej pa ga veseli priznanje 
gorenjskih občinskih odbo
rov ZZB, ki ga je dobil vred 
kratkim. 

# Ivan Križnar še sedaj 
# rad pride na sestanke ko-
# munistov. »V Kropo 
0 grem«, prarvi, »da se kaj 
& pomenimo«. In prav J treba 
£ lako. Življenje je 
0 izpolniti do kraja. I" M-



Iskra Kranj — obrat urnih mehanizmov Lipnica 

Lepi proizvodni rezultati 
I sk ra L i p n i c a , k jer izdeluje

jo precizne urne mehanizme 
(za dvotari fne števce, števce 
pogovorov za telefonijo, ta
hografe i n podobno) , je Ob
rat I skre E l ek t romehan ike 
K r a n j . V tem obra tu , k i je 
b i l ustanovl jen 1956. leta, je 
danes ok rog 220 zaposlenih 
(med n j i m i večina žensk iz 
lipniške do l ine ) , letošnji pro
izvodni p rogram znaša ok rog 
1,6 mi l i j a rde s ta r ih dinarjev, 
izvoz pa 300 tisoč dolarjev. 
Pohval i jo se l ahko tud i , da 
vse izvažajo na konver t ib i lno 
področje; predvsem v I ta l i 
jo, Zvezno repub l iko Nemči
jo i n Z D A . 

V star i s tavb i (po p r i k l j u 
čitvi h k r a n j s k i I s k r i 1956. 
leta so namreč objekt pove
čali) so nekdaj de la l i stolpne 
ure. Menda v cerkvenem stol
p u v K o b a r i d u še vedno kaže 
čas u ra , k i je b i l a izdelana 
v L i pn i c i . — Po osvobodi tv i 
so tod začeli s pro izvodnjo 
žičnikov. 1948. leta je ta obrat 
Prevzelo podjetje P lamen i n 
1950. so prenehal i s proizvod
njo žičnikov. Vendar pa je 
obrat, v katerem je b i l o ok
rog 30 zaposlenih, vse do pr i 
ključitve h Iskr i nekako ži
votar i l . T r i leta po pr ik l ju 
čitvi pa so se odločili za po
stopno special izaci jo i n re
konstrukc i jo . Iz grobe tehno
logije so prešli na prec izno 
nj natančno pro i zvodn jo ur-
n »h mehanizmov. 

Uspehi n iso b i l i ma jhn i . Po
večalo se je število zaposle-
n ' h ; predvsem žensk s tega 
Področja. Pro i zvodn ja se je 
v desetih l e t ih po priključitvi 
n k r an j sk i I s k r i povečala za 
200 krat , p rodukt i vnos t pa za 
25-krat. 

Sef tega ob ra ta je že od 
J ; 5 9 - l e ta s t ro jn i inž. Dami j an 
Hafner. 

"S kakšnimi težavami se 
*reČuJe obrat Iskre v Lipnici?« 

»Najprej m o r a m poudar i t i , 
Je ko lekt iv z v e l i k im i na-

^ ° r i i n pr izadevnost jo res 
dosegel lepe uspehe. Ce po

m i s l i m , da smo mora l i čim
prej pre i t i na precizno in za
htevno pro izvodnjo u r n i h me
hanizmov, da je b i lo treba 
ves kader priučiti, potem 
včasih k a r težko razumem, 
da smo vse to zmogl i . Pa ven
dar smo uspel i . Naši proizvo
d i so že zelo kva l i te tn i in se 
brez s t rahu lahko predstavi
mo na najbol j zahtevnem za
hodnem tržišču. Za pr imer o 
kva l i t e t i v a m povem samo, 
da moramo p r i pro i zvodn j i 
števcev pogovorov za telefoni
j o zagotovit i najmanj 20 mi
l i jonov udarcev oz i roma im
pulzov. 

Seveda pa imamo tud i teža
ve. Predvsem b i rad i izbol j 
šali kadrovsk i sestav. M a n j k a 
n a m še nekaj s t rokovnjakov. 
P a tud i kva l i te to bomo mo
r a l i še izboljšati i n zni 
žati proizvodne stroške. In da 
nazadnje ne govor im še o te
žavah z uvozom mater ia la in 
o poman jkan ju zaposlenih. 
Vse to pa nameravamo rešiti 
v p r i h o d n j i h le t ih . Prepričan 

sem, da bomo uspel i , saj to 
ne bo prva naloga, k i si j o je 
v dokaj k ra tkem času zadal 
ta kolektiv.« 

Poprečni osebni dohodk i v 
obra tu v L i p n i c i znašajo letos 
okrog 930 d in , pr ihodnje leto 
pa j i h nameravajo povečati. 
Letos so zaposlenim odobr i l i 
tud i regrese za dopuste, pod
jetje pa deloma regresira tu
d i tople obi-oke o z i r oma ma
lice. Razen tega pa vsako leto 
nameni jo nekaj denar ja za 
stanovanjsko gradnjo. Tako 
s sicer ne preveč v e l i k im i kre
d i t i vsako leto približno 5 za
pos len ih dogradi stanovanje 
a l i hišo. 

# Skratka, z 220 zaposleni
mi je Iskra — obrat Lipnica 
pomembno podjetje, ki ni le 
kot podjetje v zadnjih letih 
doseglo lepe uspehe, marveč 
je tudi precej pripomoglo, da 
so se življenjski pogoji pre
bivalcev v Upniški dolini pre
cej spremenili. 

A. Žalar 

Šest desetletij 
med mlinskimi kamni 
N a Mišačah smo i s k a l i 

Rožičevo mamo. N i je b i 
lo doma . Zato smo se za
p le t l i v pogovor z domači
m a dek le toma. Zet je od
šel po op ravk ih v hlev, v 
kuh in j o pa je prišel manj
ši, starejši plečati moški. 

»Matevž mi je ime in 
Porenta se pišem. Star 
sem 76 let (take starosti 
mu ne bi nihče prisodil). 
Pomagam pri Rožičevih, 
tako da imam hrano ln 
stanovanje. Drugače sem 
upokojen. Mlinar sem po 
poklicu.« 

Matevž je prvič s top i l 
med ml inske kamne, stope 
in »pajklne«, ko je b i l star 
15 let. Delal je v striče
vem m l i n u na Bregu p r i 
K r a n j u , k jer se je tudi izu
čil. K o je bid star 20 let, 
ga je zajela vo jna v ih ra . 
Podolgem in počez je pre
hod i l T i r o l sko , Karpa te i n 
Ga l i c i j o . 1918. leta se je vr
n i l , 1919. leta pa poročil 
na m l i n v G lobokem. M l i n 
je b i l majhen. Takšen, na 
vodna kolesa. 1935. leta je 
začel v G l obokem grad i t i 
valjčni m l i n , k i je stekel 
štiri leta kasneje. Matevž 
mu je stregel do 1947. le
t a , ko je b i l m l i n podr
žavljen. Matevžu je še da
nes hudo, ker svojega po
k l i ca ne more oprav l ja t i 
več. »Tako zadovoljen sem 
bil v obleki, zaprašeni od 
moke. Se sedaj, ko s i bom 
kmalu naložil osmi križ, 

bi še tekal po stopnicah 
gor in dol ter stregel po
žrešnim valjem. Ta poklic 
imam namreč zelo zelo 
rad. Najbolj sem bil ve
sel takrat, ko sem poslu
šal, kako lepo teko valjar
ji in kako stranke zado
voljne sprejemajo moko. 
Najbolj nesrečen pa sem 
bil takrat, ko sem moral 
mlin pomesti.« 

M e d vo jno m l i n n i sta l . 
Zan j n i b i l o počitka. M a 
tevž je mle l tud i za part i 
zane. Mars i ka t e ra vreča je 
roma la v okoliške h r i 
b e . . . 

J . Košnjek 

Veseljak iz 
Spodnje Upnice 

»V planine odhajam, predraga ti moja, 
v planine odhajam, predrago srce ... 
Al' ti si mi d'jala, da bodeš zibala, 
da bodeš zibala sinčka moj'ga... 
A jaz se poslavljam, jaz tebe pozdravljam, 
jaz tebe pozdravljam, predrago dekle ...« 

Tako jc 1961. leta zapel in 
na ha rmon iko zaigral Franc 
Koselj iz Spodnje Lipnice 4, 
ko je nekega večera odhaja l 
n a Tr ig lav. Sedanja zakonska 
družica, takrat še dekle, m u 
je t ist i večer povedala, da bo 
mamica in ga rot i la , naj ne 
odhaja. K a j , če se t i kaj na
red i , ka j , če se ne vrneš, ga 
je spraševala. O t r oka in me
ne boš pus t i l samega . . . 
F ranc je vzel ha rmon iko i n 
j i zapel ter zaigral pesem, ka
tere del smo zapisal i na za
četku. 

Franca poznajo daleč na
oko l i zarad i svoje šegavosti, 
pet ja i n igranja. Zgodi se, da 
vzame ha rmon iko in v trenut
k u zapoje pesem, k i se m u je 
porod i l a v glavi . Tako je na
stalo že nekaj njegovih melo
d i j . 

F ranc Kose l j pa ni znan sa
mo zaradi tega, ampak je ve
l i k l jubi te l j naših p lan in . Če
prav je zaposlen v kamnogo-
riškem Okov ju in i m a doma 
družino, vedno najde čas in 
jo mahne v gore. »šestnajst 
let že planinarim. Od Maribo
ra do Tolmina ni vrha in ne 
koče, kjer še nisem bil. V gore 
me vleče lepota narave, ki jo 
imam tako rad. Zato sem tu
di član gorske straže v Ra
dovljici. Veliko ljudi hodi v 
gore in mnogi brezvestno in 

neusmiljeno uničujejo cvetje. 
Najbolj me boli, ker potem to 
cvetje še prodajajo tujcem. 
S samim trganjem uničuje
jo planinsko floro in ugled 
naših znanih in lepih gora. 
Takšnega bogastva vsi res ne 
znajo ceniti in spoštovati. Za 
mene je planinec tisti, ki pla
ninske lepote, posebno pa 
cvetje, varuje, ne pa tisti, ki 
to uničuje!« 

J . Košnjek 

Kamnolom na Brezovici 
Svet za industrijo in obrt 

pri radovljiški občinski skup
ščini je razpravljal o predlo
gu komunalnega podjetja Ra
dovljica, da bi ponovno odpr
li kamnolom na Brezovici. 

I Svet Je predlog zavrnil, ker 
! je cesta v Upniški dolini že 
i sedaj preobremenjena in ta-
j ko slaba, da bi jo težki ka-
j mioni, ki bi odvažali material 
1 iz kamnoloma še bol j poško-
' dovali. 



Cesta Podnar t — Ovs i š e je as fa l t i r ana 

Sedaj je na vrsti še most 
Letos so v krajevni skupno

sti Podnart še posebno slo
vesno proslavili dan republi
ke. S samoprispevkom prebi
valcev na Ovsišah in s prosto
voljnim delom ter prispev
kom radovljiške občinske 
skupščine so uredili in asfal
tirali okrog kilometer in pol 
dolg odsek ceste od Podnarta 
do konca Ovsiš. Vsaka hiša 
oziroma družina na Ovsišah je 
prispevala po 60 starih tiso
čakov, tam kjer imajo avto
mobil, pa po 100. Tako so 
zbrali kar precej denarja. Ce
lotna ureditev ceste je velja
la okrog 18 milijonov starih 
dinarjev. Prebivalci so zelo 
zadovoljni, da so končno po 
dolgih letih dobili asfalt. Me
nijo pa, da ni prav, da le ne

kaj družin še ni plačalo dogo
vorjenega samoprispevka. 

Nič manj kot asfaltiranje 
oziroma ureditev ceste pa je 
potrebna tudi obnova mostu 
čez Lipnico v Podnartu. Most 
je lesen in zmore le do pet 
ton obtežitve. Prav zato si 
krajevna skupnost prizadeva, 
da bi prihodnje leto namesto 
sedanjega zgradili betonski 
most. Tako bi se izognili ne
varnosti, da se bo leseni most 
nekega dne zaradi težkih ka
mionov, ki vozijo les na ža
go v Podnartu, podrl. 

I Razen tega pa bi bilo treba 
' zgraditi oziroma postaviti tu-
! di brv, ki bi povezala levi 
) breg Lipnice z osnovno šolo 
j Ovsiše. Tako bi močno skraj

šali pot otrokom do šole. 
1 A. 2. 

V a r s t v e n a u s t a n o v a 
V Podnartu nimajo 

vzgojno varstvene ustano
ve. Ker pa je v krajevni 
skupnosti zaposlenih tudi 
precej žensk, si jo mnogi 

prebivalci zelo želijo. Kra
jevna skupnost je o tem 
že razpravljala. Prizade
vajo si, da bi v prihodnje 
čimprej dobili prostor za 
vrtec. 

Mišače -
malce pozabl jen kraj 

Bil je že gost mrak, ko 
smo potrkali na Mišačah pri 
hiši številka 9. Doma se pravi 
pri Poglajnu. In prav v tej 
hiši, kjer živi Kristina Rožič, 
je bila včasih prva partizan
ska tehnika na Gorenjskem. 
Partizani so tamkaj nekaj 
časa tiskali različne letake, 
oglase in menda tudi Poroče
valca. V skrivališču, ki je 
bilo s posebnim rovom pove
zano s hlevom (luknja ozi
roma izhod je bil v jaslih) 
pa so imeli tudi radio, kjer 
so poslušali poročila iz tu
jine. 

Kadar so pri Poglajnu do
bili nenapovedan ali sovra
žen obisk, je Rožičeva mama 
z žlico potrkala po kuhinjski 
pipi za vodo in v skrivališču, 
mimo katerega je potekala 
vodovodna cev, so bili obve
ščeni, da morajo prekiniti 
delo. 

Toda skrivališče jc bilo iz
dano. Nemci so takrat Kri 
stini Rožič ubili moža, njo 
pa izselili v Nemčijo. 

Ko smo jo v petek obiskali, 
je žal nismo dobili doma. 
Bila je na okrevanju v Moj
strani. 

Zato pa smo se hitro spo
razumeli za pogovor z nje
nima (že poročenima) hčer
kama Janjo in Zdenko. 

»Kako pa to, da vas je še 
zaneslo na Mišače, saj je 
znano, da kogar ima bog rad, 
ga ne pošlje kar tako na Mi
šače, ampak ga raje pusti na 
Dobravi?« sta nas poprašale. 

»Je pač tako, da Glas seže 
v vsako vas in naša skrb je, 
da obiščemo tudi take kraje. 
Kako pa je s tem, če nas ima 
bog rad, pa ne vem. — Sicer 
pa, zakaj pa naj bi bile rav
no Mišače pozabljen kraj?« 

»Ja zato, ker na Mišaeah 
nimamo gostilne, trgovine, te
lefona; pa tudi cerkve ne. 
Upokojenci hodijo v gostilno 
na Dobravo, mladina pa si 
išče zabavo v Radovljici, na 

Bledu in drugje. Vendar pa 
kaže, da se bo tudi na Miša-
čah začelo spreminjati. Kma
lu bomo dobili novo trato 
postajo, krajevna skupnost 
ureja cesto na Dobravo. Pa 
tudi druge poti, ki vodijo na 
Mišače, so še kar dobre; naj
boljša pa je tista, ki vodi s 
Podvina do Globokega.« 

Janja Rožič 

Na Mišačah je 18 hiš in 
okrog 80 prebivalcev. S kme
tovanjem se ljudje tod ne 
preživljajo. Menda je v vasi 
samo Še en res pravi kmet. 
Vsi drugi pa so zaposleni v 
bližnjih podjetjih. Moški v 
Kropi, železarni Jesenice, in 
Iskri Otoče ter Lipnici, žen

ske pa so skoraj vse zapo
slene v Iskri Otoče. Mladi so 
se torej zaposlili, le starejši 
so ostali na manjših kmeti
jah, kjer podelajo kolikor se 
pač da. 

Janja je zaposlena v Golf 
hotelu na Bledu: 

»Hodila sem v gimnazijo v 
Kranj. Nisem je sicer kon
čala, pa tudi zaposlitev sem 
težko dobila. V Golfu sem 
sedaj kar zadovoljna. Prav
zaprav se ne morem nič pri
toževati. Delati je tako ali 
tako treba povsod.« 

Zdenka pa dela v Iskri 
Otoče: 

»Naredila sem poklicno fo
tografsko šolo v Ljubljani in 
sem nekaj časa upala, da 
bom dobila službo pri kak
šnem časopisu. Vendar mi ni 
uspelo, čeprav se rada ukvar
jam s fotografijo in sem še 
lani vodila fotografski kro
žek v Lipnici, sem se nazad
nje odločila za Iskro Otoče. 
Delam na montaži in sem 
kar zadovoljna.« 

Zdenki in Janji smo se za
hvalili za prijazen sprejem 
in pogovor, potem pa se, Če
prav nismo dobili Rožičeve 
mame, zadovoljni odpeljali 
proti Kranju. Imeli smo sre
čo. Saj smo izvedeli o Miša
čah skoraj vse tisto, kar 
smo želeli. Ugotovili smo, da 
so Mišače sicer res še malce 
pozabljen kraj, ki pa hitro 
postaja vse bolj znan. In prav 
zato smo sklenili: kmalu na-
svidenje. A. Žalar 

Plamen skrbi za kadre 

Zdenka Rožič 

Anton Rozman je bil rojen 
1942. leta. Ni še tako dolgo, 
ko se je poročil. Sedaj živita 
z ženo na Mišačah, na Češnji-
ci pa delata hišo, v katero se 
bosta, kot upata, vselila pri
hodnje leto. 

»V Plamenu delam in sem 
strojni ključavničar. Delo si
cer ni lahko, vendar pa je tu
di zaslužek dober. Takole 
1800 dinarjev na mesec zaslu
žim. Hkrati pa delam še de-
lovodsko šolo v Radovljici.« 

»Ali vam gredo v Plamenu 
na roko pri študiju?« 

»To pa zelo. Kdor hoče, lah
ko študira, samo žal se neka
teri neradi odločajo. Kdor 
študira, ima šolnino brezplač
no, pred izpiti pa vsakomur 
pripada še dan plačanega do
pusta.« 

»In zakaj ste se odločili za 
delovodsko šolo?« 

»Še ko sem bil član delav
skega sveta v podjetju, sem 
začel razmišljati o študiju. 
Spoznal sem, da le če nekaj 
znaš, tudi nekaj pomeniš in 
dobro opravljaš določeno de
lo. In ker mislim tddi v pri
hodnje ostati v Plamenu in 
da ne bi ostal le to, kar sem, 
sem se odločil za šolo.« 

»Kako pa je potem s pro

s t im časom? Dopoldne delate, 
razen tega pa študirate in de
late hišo.« 

»Ja, seveda. Vse naenkrat 
se pa ne da. Zato sem se pa 
oženil, da nimam preveč te
žav s prostim časom. In res 
ga nimam kaj dosti. Pa nič 
zato, saj sva z ženo še mla
da.« 

A. Z. 
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Le kako je mogel molčati? Molčati ne samo 
° . tem, marveč tudi o Lehmannovih pesmih in 
Pismih, ki jih je (tudi to je povedal Andreju) 
našel med perilom. Njeno hrepenenje po Leh-
mannu se je močno omajalo. Njegova pisma je 
°d tistega dne niso več sladko vznemirjala in je 
tudi sedaj ne vznemirjajo več, čeprav jih ji še 
Vedno piše in jo prosi, naj mu odgovori, a ga 
uolge mesece pušča brez odgovorov in še takrat, 
kadar mu odpiše, je kratka, brez čustev, odkar 
s e je v njeno življenje zopet vpletel Franc, ki 
°j si ga še vedno rada iztrgala iz spomina, a 
Slavku iz srca. 

Pozabil je na naju, če je sploh kdaj mislil 
name in nate. 

Nekako tako je pisala pred meseci Slavku, 
* ePrav jo je Rozikin Andrej rotil, naj molči, 
dokler ji ne bo te skrivnosti odkril Slavko sam. 

Ni mogla. 
Čakala je, da bo Slavko odgovoril, da mu je 

vseeno, če je letos nanj pozabil, pa ji doslej 
Franca še v nobenem pismu ni omenil. Pisal ji je 
samo, da ga med počitnicami ne bo domov. In 
r e s .ga ni bilo niti med velikimi, čeprav je bil že 
Junija prost in ji sporočil, da je s prav dobrim 
uspehom izdelal četrti razred. 

Med počitnicami bom šel delat . . . 
. Tako j i j e pisal, ona pa čuti, že dolgo čuti, da 
1° zapravila sinovo ljubezen. 

»In to boli. Tako zelo boli.« 
Rada bi Slavku izpovedala to bolečino. 
»Slavko me najbrž obsoja,« se je ta misel že 

Jolgo oklepa. Morala mu bo razkriti vse svoje 
življenje, si j e že večkrat rekla. Morala, čeprav 
J e doslej oklevala. Otrok jo bo razumel. Samo 

njega ima, si pravi, a se kakor vselej boji prijeti 
za pero. 

Tudi sedaj ji je, kakor da ji roka postaja 
hroma. 

»Slavku bo te dni petnajst let.« 
Ne, ne sme več oklevati. Slavko mora spoznati 

vso njeno zgodbo. 
In vendar se oddahne, ko jo kličejo v trgo

vino. 
»Zvečer mu bom pisala .. .« 
Mu bo res? 
4 
Sobotni večer je. Zunaj plahuta novembrski 

veter, kakor da je noč velika črna ptica s črnimi 
krili. Ni še pozno, vendar so domači že legli, 
kakor zadnje čase skoro vselej, saj je sen edini 
odrešenik, ki lahko človeka odreši tudi najtežjih 
in najbolj črnih skrbi. 

»Spijo,« bi rekla Štefi, kakor jc v minulem 
letu skoro sleherni večer zavidala drugim. Nje 
pa se spanec noče nikoli usmiliti prej, dokler je 
razmišljanje ne izmuči do kraja. Sleherni večer 
vstaja pred njo vse njeno življenje in sleherno 
noč obstane na razcestju, pred katerega jo je že 
zdavnaj postavilo življenje. Niti dejavnost v ko-
bariški komunistični organizaciji, ki j i je prišla 
že v navado, je ne more odrešiti razcestja, na 
katerem je obtičala nemočna, nesrečna, brez iz
gledov na prihodnost. 

»Le zakaj? Človek ima vendar svojo usodo v 
svojih rokah? Kje sem zgrešila? Kje pogrešila?« 

Tako se vprašuje, ko piše Slavku pismo. V 
otroških letih je vendar toliko presanjarila o 
sreči, ki jo v življenju čaka. 

Ne bo mu pisala o tem, saj mu je že nešte
tokrat pripovedovala o svojih otroških letih, pa 
tudi o mladosti, o mestih, skozi katera se je vila 
cesta njenega, pa tudi Slavkovega življenja od 
dne, ko se je rodil v Grazu. 

Vse to Slavko ve. Ne ve pa, zakaj so ju ceste 
vodile skozi toliko mest. Ne ve, kdo je bil kriv. 
Ničesar ne ve o Francovi nezvestobi. 

O tem bi mu morala pisati. 
»Ja, o tem!« 
A kako? Naj začne, kako je prišla v Graz? 
»Ja, v Graz,« vzdihne in grize peresnik in s 

peresnikom spomine: delo v Lorbcrjcvi kavarni; 

gospod Slovenec, Ljubljančan; gospa Nemka, k i 
kljub zakonu s Slovencem Slovencev ni mogla 
trpeti. 

To in potem najbrž še ljubosumje. 
»Ja, tudi to!« 
Dovolj, da je raje poiskala službo sobarice ? 

restavraciji 'Rosenhof. 
»Prijazna gospa, Madžarka .. « 
Kdo bi si mislil takrat, da bo prav v tej re

stavraciji začela svojo nesrečno pot. Nesrečno 
ne zaradi gospe, marveč zaradi Franca, ki ga je 
tu srečala in se zaljubila vanj. 

»On pa me ni ljubil, samo oni drugi, ki ga je 
zapustila, je hotel kljubovati z menoj!« 

Tako je razbrala iz tistih pisem, ki jih je na
šla na Bavarskem in ki so ji razkrila vso utvaro 
njene ljubezni. 

»Ni me ljubil, čeprav mi jc govoril o ljubezni 
in me pregovoril, da sem se tako naglo poročila 
z njim. Jaz pa sem ga ljubila. Zdel se mi je po
šten, miren in marljiv človek, tiskarski stavec v 
tiskarni Stvria,« zapiše. »Ja, in tudi pameten, saj 
je v samostanski gimnaziji v Frcissingu dokončal 
štiri razrede. Pa je moral šolanje opustiti. Saj 
veš, kakšna je bila penzberška babica. Vse je 
spravila po grlu, kar je ded zaslužil, stric pa ga 
ni hotel šolati, ker tata ni hotel postati duhov
nik.« 

No, tako ji je pripovedoval Franc. Ne ve, če 
je bilo vse res. Toda štiri gimnazije je opravil, 
toliko kakor lani Slavko, ki hodi zdaj v peto. , 

»Ja, v peto. Slavko bo dokončal vse, ne da bi 
mu bilo treba postati far,« se Štefi zopet zagrize 
v peresnik in razmišlja, kako bi nadaljevala. »No, 
poročila sva se. Nono nama jc opremil stanova
nje,« zapiše in misli na tiste januarske dni 
1907. leta, ko se je čutila srečna, najbolj srečna 
žena na vsem svetu, ne da bi slutila, na kakšno 
težko in razočaranj polno pot je stopala »Potem 
si se rodil ti. Te dni bo minilo že petnajst let,« 
piše Slavku. Kako zelo srečno se je počutila ta
krat. Le kje bliže doma bi rada bila, pa bi bila 
njena sreča popolna. »Mislila sem, da mi je 
Franc bral to željo iz oči, ko mi je nekega dne 
rekel, da bi se preselila v Trst. Tiskarsko društvo 
bi mu našlo zaposlitev, bodisi pri Hermannsdor-
ferju ali v kaki drugi tržaški tiskarni. 

Na kmetiji od jutra do večera (18) 

K r a v a , k i m o l z e 
k o t v o d n j a k 

Naši zapiski se bližajo kraju. Ostanejo nam Se sejemski dne-
*• Tudi sejmi namreč spremene običajni delovni dan kmeta. 

•Ind so bili nekdaj na praznike raznih svetnikov, in sicer 
v Kamniku: 20. januarja — na dan sv. Boštjana, 12. marca — 
n a dan sv. Gregorja (med seboj so ljudje rekli, da je to že 
p r v i Pomladni dan), 9. junija — na sv. Primoža, 24. avgusta — 
^ S v - Jerneja, 15. oktobra — na dan sv. Terezije in 4. decem-

— na dan sv. Barbare. Za zadnji sejem je veljalo, da gredo 
s « ra t starši naročit Miklavžu, kaj naj prinese otrokom. 

o Y Mengšu so bili tile sejmi: 

Ione 
februarja — na dan sv. Po-

25. Ur-maja — na sv 
?ana, 5. julija — na sv. Cirila 
m Metoda, 25. septembra — 
n a sv. Mihaela, 6. novembra 

na sv. Lenarta in 13. de
cembra — na sv. Lucijo. V 
Ljubljani so bili nekdaj sejmi 
vsako prvo in tretjo sredo v 
mesecu. 

Danes so živinski sejmi dru
gače razporejeni: v Črnučah 
l e tako kot nekdaj v Ljublja-
m> v Kamniku je vsak drugi 
torek v mesecu, v Mengšu pa 
le še po starih godovih, a je 
«abše obiskan. 

Na sejem je vedno vozil go
spodar. Včasih jc prisedla tu-
* gospodinja. Za sejem je 

potreben živinski * potni list, 
ki ga je nekdaj izdajal župan, 
zdaj pa se dobi na matičnem 
uradu. Krave in konje so na 
sejem gnali peš, prašiče pa 
so vozili v kurniiku. Danes naj
več prodajajo male prašičke 
(6 do 7 tednov starosti) ali 
take za zakol. 

Nekdaj so na kupčije veli
ko vplivali mešetarji. Ko je 
mešetar videl človeka, ki je 
okleval, ali bi kupil ali ne, je 
prišel k vozu in začel na vse 
pretege hvaliti žival. Govoriti 
je znal zelo spretno. Ker so 
v Kamniku kupovali pred
vsem ljudje, ki so prišli z 
bližnjih hribov in dolin ter 
zato niso dobro poznali raz

nih sort, jih je mešetar lahko 
hitro prepričal. Za dobro 
sklenjeno kupčijo je moral 
dati prodajalec potem meše
tar j u vsaj za pod litra vina. 

Bilo pa je tudi dovolj takih 
gospodarjev, ki so sami znali 
dobro prodajati svoje blago. 
Zatrjevali so npr., da jih je 
žena doma kregala, celo jo
kala da je, ko je vlekel naj
boljšega prašiča iz svinjaka, 
toda on, tako je pravil, dru
gega ni hotel peljati na se
jam. V resnici pa je bilo na
vadno tako, da tisti prašič ni 
rad jedel, bil je zelo izbirčen, 
vendar je to kupec prepozno 
Ugotovil. 

Nekdo je prodal kravo in 
trdil, da molze kot vodnjak. 
Sklenili so kupčijo. Vse jc bi
lo v redu do naslednjega dne, 
ko je prišel kupec povedat, 
da krava molze le na en se-
sec. Prodajalec pa mu jc od
vrnil: »Saj sem ti pravil, da 
molze kot vodnjak.« 

Kupca so preslepili tudi 
tako, da so kravo dobro na
krmili, nato pa so rekli, da 
je breja, v resnici pa je bila 
jalova. 

Konjski sejmi so bili pred
vsem dobro obiskani v Ljub
ljani, sedaj pa so v Črnučah. 
Marsikateri prekupčevalec je 

konje pripeljal s Hrvaške, pa 
tudi od drugod. Preden skle
nejo kupčijo za konja, ga do
bi bodoči lastnik za osem dni 
na preizkušnjo. Dati mora se
veda nekaj are, da se proda
jalec ne more skesati, če pa 
se, mu mora vrniti dvojno 
aro. Pri konjih gledajo na vse 
mogoče stvari. Pravijo, da 
ima vsak konj svojo napako. 
Po zobeh gledajo, koliko je 
star. Mlečne zobe ima do pe
tega leta, pozneje pa je težje 
ugotoviti točno starost. Oce
njujejo konjsko postavo, no
ge, vrat itd. Za preizkus mu 
zavrejo voz, da vidijo, kako 
»prijemlje«. Pomembno je tu
di, kako prestavlja (prekla
da) noge. Važno je, da nosi 
glavo pokonci, da se pusti 
podkovati in še marsikaj dru
gega. 

Ko je nekdo prodal konja, 
je rekel kupcu: »To je odličen 
konj. Ti ga samo poglej! 
Konj tebe ne bo gledal!« Ku
pec je bil kmalu tako navdu
šen nad konjem, da ga je ku
pil kar brez preizkušnje — 
cena ni bila visoka. Odnesel 
pa je sila kratko — konj res 
ni gledal kupca, ker je bil 
slep. 

Takih in podobnih pripet
ljajev je bilo nekdaj na sej
mih veliko, posebno pri pre

kupčevalcih. V glavnem pa 
prodajajo kmetje na sejmih 
pošteno živino, nekateri pa 
tudi koše, lončeno posodo, 
grabi je itd. 

Današnji sejmi se razliku
jejo od nekdanjih v glavnem 
po tem, da danes pridejo 
kmetje na sejme z »gumira-
delni«, vedno več pa je tudi 
takih, ki pripeljejo prodat 
svojo živino kar na avtomo
bilskih prikolicah. Zaradi 
nekdanje slabše krme je bila 
živina včasih lažja kot je 
zdaj. Pravih mešetar j ev da
nes skoraj ni, včasih pa so 
na ta način prišli do pijače 
mnogi brezdelneži. 

K o n e c 

Ivan Sivec 



K a k o so SLAMI 
osvojili A m e r i k o (4) 

»Zvečer smo mora l i presta
t i mučen banket. Po končanih 
ceremoni jah, po dolgotraj
nem rokovan ju , po l jubovan ju 
i n p r i k l an j an j u sem si zaže
le l požirek krepke pijače, a 
so m i postreg l i s paradižni
k o v i m sokom. Najra je b i ga 
z l i l proč, toda gost i te l j i b i 
b i l i gotovo užaljeni. Raje sem 
ga z l i l vase i n s t rahoma ča
k a l , kakšna bo reakc i ja . N a 
srečo je želodec junaško pre
nesel trpinčenje. 

M e d t e m se je p o d bližnjim 
.skednjem' začel ples. Ske
denj p r a v i m zato, ker gre za 
leseno stavbo s premičnimi 
s tenami , k i j i h ob lepem vre
menu razmakne jo . L e k a k i h 
sto metrov proč od vel ike 
dvorane sto j i . Z v ok i živahnih 
me lod i j , namenjen ih pred
vsem m l a d i n i , so odmeva l i v 
noč i n nas nazadnje prema
m i l i . V spremstvu dveh sotr
p inov sem se i zmuzn i l skoz i 
vrata ter ostanek dneva pre
živel na plesišču. Samovo l j n i 
izlet ka jpak n i m i n i l brez po
sledic: Stane (Stane Cešarek, 
op. p.) je naslednje j u t r o p r i 
r ed i l do lgot ra jno mora lno 
pr id i go i n neusmi l jeno d e l i l 
ukore . M o r a l i smo m u obl ju
b i t i , da borno odslej dalje 
dosledno zvesti vnaprej pred
v idenemu dnevnemu redu . 
K a j hočemo, v A m e r i k i vsako 
stvar sprogramira jo do m i n u 
te natančno.« 

»WELCOME, S L A K 
ENSEMBLE! « 

»4. ok t ob ra , četrti dan na
šega b i van ja onkra j slane 
luže, je b i l spet po ln presene
čenj. Že navsezgodaj smo 
i m e l i zabavo; malo , rdeče po
barvano sobar ico so obvesti
l i , da bo mote l ob i ska l mi -
ster Pat Boonc . Nov i c a jo je 
s i lno razbur i l a , ka j t i Boone , 
ameriški popevkarsk i zvezd
n i k , je menda njen ido l . Žal 
s t omi l i j onsk i na rod bržkone 
premore vsaj ducat Patov, k i 
nos i jo ime blagoglasnega ro
j aka . 

K m a l u nato so zunaj ob
s ta l i štirje črni cad i l l ac i cle-
velandske registracije. Pos la l 
j i h je organizac i jsk i odbor 
turneje. Z n j im i naj b i odpo
tova l i iz P i t t sburga v Cleve-
l and . P reds tavn ik i tamkajš
n j i h izseljencev T o n i Petkov-
šek, C i l k a Valenčič i n John 
Pestotn ik so n a m povedal i , 
d a je predv ideni koncert an
sambla S lak postal osrednja 
tema pogovorov i n da v lada 
zanj r ekordno zanimanje. 

S t r p a l i smo se v prostorne 
cestne ladje i n po s lab ih 
dveh u rah vožnje pr i spe l i v 
.ameriško L jub l jano ' , k jer ži
v i prek 60 tisoč Slovencev. 
(Podatek vel ja za p rvo gene
rac i jo , za neposredne emi
grante. Točno število l j u d i 
našega r odu , vštevši potomce 
in v n r 1 se prisel jencev, nam
reč ni znano — op . p.). Pro

čelje Slovenskega doma na 
St . C l a i r Avenue je zakr i va l 
ogromen napis ,Welcome S lak 
Ensemble ! ' (Dobrodošli, S la-
kov ansambel ! ) . Podobno pa
ro lo so obesi l i tud i nad 
vhodna v ra ta hote la H O -
VVARD J O N N S O N ' S , p red ka
t e r im smo i zs top i l i . Povem 
naj , da v Z D A ime Hovvard 
Johnson predstav l ja po jem 
mondenost i , po j em luksuzno-
s t i . Bo l j cenjena in spoštova
na (ber i : draga) je le še zna
na H i l t onova hiša, k i g rad i 
samo super razkošne hotel
ske gigante. 

S tanujemo v 7. nads t rop ju 
orjaškega poslopja. S leherna 
soba ima lastno kopa ln ico in 
toaletne prostore, p isa ln i ko
tiček s popo ln im p r i bo r om , 
dve poste l j i , te lev iz i jski spre
j emn ik in telefon. O k n a gle
dajo prot i jezeru E r i e in pro
t i sk rbno negovanim obrež
n i m nasadom, k a m o r zamolk
l i h r u m velemestnega diren-

1 daja skoraj več ne seže. 
Strežno osebje se je obnaša
lo izredno spoštljivo, kot da 
smo kakšni v i s ok i d ip l omat i . 
Za nameček so n a m dode l i l i 
še l jubko , mlado dekle, ne
kakšno stevvardeso, k i je ve
de la in poznala vse, ka r b i 
.razvajene goste' nemara 
utegni lo zanimati.« 

S P E T »BEŽIMO« 

Pozno popoldan je s led i l 
p r v i .st ik ' s elevelandsko jav
nostjo. Zapel ja l i smo se do 
Slovenskega doma. Pločnik in 
veža zgradbe sta b i l a podob
na oko l i c i kakšnega jugoslo
vanskega nogometnega stadi
ona, k i bo čez po l ure posta l 
prizorišče važnega meddržav
nega srečanja; gneča, nepo
p isna gneča. V ospred ju so 
sta l i p r i r ed i t e l j i gostovanja. 
Težko je op isat i navdušenje, 
s ka te r im so nas obsu l i . Sto
pa l i smo skoz i spa l i r za l ih 
deklet. Vsakdo jc dob i l listič 
s svo j im imenom, šopek rož 
i n poljubček. Ob p r i h o d u v 
samo dvorano sem spričo 
burnega p loskan ja in navdu
šenih vzk l ikov malone oglu-

( šel. Potlej so nas pospremi l i 
k častnemu omi z ju . S red i 

i najrazličnejših dobrot smo 
i zagledali kot m l i n sko ko lo 

ve l iko torto, dar i l o mestnega 
župana (le-la je, zan imivo , 
črnec), guverner ja države 
Oh io in mlad inskega pevske
ga zbora Zar ja . .Dobrodošli' 
je p isa lo na njej . 

Debelo uro so tra ja l i uvod
n i govor i , čestitke in zdravi 
ce, čisto nazadnje smo prišli 
do besede tudi m i . P ros tor 
je zajela tišina. Preden smo 
za igra l i , sem s i reke l : ,Naj 
stane kar hoče, ne smemo j i h 
razočarati'.« 

(Nadal jevanje p r ihodn jo 
sredo) 

P r a z n o v a n j e 
p o s t a r e m 

30. novembra je Hladnik 
Andrej iz Kladij na Žirov-
skem vrhu slavil svoj 66. roj
stni dan. Zvečer so se pri 
Lužarju zbrali vaščani, da 
mu zaželijo še mnogo let. Če
stitki se je pridružil tudi mož-
nar z močnim pokanjem. V 
hiši pa je zaigrala harmoni
ka. V vsej noči ni počivala 
niti pet minut, saj je potova
la kar skozi 7 parov igranja 
vajenih rok. Vneti plesalci so 
se hladili, neplesalci pa so si 
nazdravljali z dobro rebulo. 
Ob prvem jutranjem svitu so 
slavljencu še enkrat zaželeli 
čimveč takih praznikov po 
starem ljudskem običaju. 

—ik 

K o l i k o 
s o popISi 

Kamničani? 
Statistični podatki občine 

Kamnik kažejo, da so v pr
vih devetih mesecih v Kam
niku prodali 152.789 litrov pi
va, 76.868 litrov vina, 24.484 li
trov žganih pijač, 73.988 litrov 
brezalkoholnih pijač in 40.611 
litrov mineralne vode. 

Če te podatke primerjamo 
s prodano količino pijače v 
prvih devetih mesecih lanske
ga leta, vidimo, da so Kam
ničani letos manj popili, in 
to piva za 24.304 litrov, vina 
za 9567 litrov, žganih pijač za 
1199 litrov in brezalkoholnih 
pijač za 5288 litrov. 

Podatki veljajo samo za 
družbeni sektor gostinstva. 
Nimamo pa podatkov, koliko 
pijače so prodali zasebni go
stinci. Morda pa je v teh go
stiščih letos večji promet? 

J . V. 

Obrtno podjetje 
DOM OPREMA 
Železniki 

V sobotn i Številki G lasa 
smo pomo toma ob jav i l i , 
da je l i c i tac i ja osnovn ih 
sredstev v torek, 13. de
cembra . 

Pravilen datum je torek, 
15. decembra, ob 13. url. 
Za napako se opravičuje
mo. 

Ribiška družina 
ŠKOFJA LOKA 
proda 

TRICIKEL TOMOS 
49 cem in 
BENCINSKI MOTOR 
TMZ z agregatom 

Ogled p r i Dek lev i A n t o n u , 
škof j a L o k a , Mes tn i t rg 
36/11. 

K A J J E PISAL 

PRED SEDEMDESET IMI LET I 
Iz uvodn ika v drug i števil

k i »Gorenjca« (z dne 20. pro
s inca 1900): 

IZJAVA. Razveselilo nas je 
pismo odličnega rodoljuba iz 
radovljiške okolice. On odo
brava misel, izdajati glasilo 
za Gorenjsko. Ker se »Gore
njec« nazivlje »političen in 
gospodarsk list«, piše tisti od
lični rodoljub doslovno: 

Glede političnega značaja 
list v svojem uvodnem član
ku (z dne 13. prosinca t. t.) 
nima nikakega programa, kar 
je velik nedostatek. Pri danes 
danih razmerah je po mojem 
mnenju absolutno potrebno, 
da političen list odkrito po
ve, ali bo šel z »narodno-na-
prednoa ali s »klerikalno« 
stranko, ali pa naj raje črta 
»političen« in bodi samo go
spodarski list. 

N a ta izziv Konsorc i j »Go
renjca« takoj odgovarja: 

Res je! V tem oziru se je 
napravila v prvi številki na
paka. Da kdaj ne bo kdo mi
slil, da je naš program »te
man«, — ali da si prav ne 
upamo na plan, izjavljamo, 
da bo naš list narodno-na-
preden. 

Dostavljamo pa, da brez po
trebe ne bomo izzivali nikdar. 
Naš namen ni, vlivati olja v 
ogenj, temveč »Gorenjec« naj 
pred vsem širi med ljudstvom 
narodno zavest, izpodbuja naj 
s poljudnimi članki k narod-
no-gospodarskemu napredku 
in prinaša naj gorenjske kra
jevne novice, ki zbog lokalne
ga pomena ne spadajo v slo
venske dnevnike. Tudi od po
litičnega nasprotnika nam ho 
stvarno pisan članek dobro 
došel. Če se bo pa nas izzi
valo, bodisi od katere strani 
koli, zastopali bodemo vedno 
odločno svoje narodno-na-
predno stališče. 

Vsekako r nas preseneča 
borbeno stališče starega »Go
renjca«, k i je pogumno izpo
vedal , kdo je i n zakaj se bo 
b i l »z u m a svi.tlim mečem.« 

Tako , napredno usmer jen, 
je b i l »Gorenjec« vseh p r v i h 
deset let (1900—1911), k o je 
b i l njegov izdajatel j ( in t i 
skar ) Ivan Primož Lampre t . 
šele potem je t i ska r i n z 
n j i m njegov l ist k l o n i l pred 
l o k a l n i m i in t r i gami . Iz izvleč
kov člankov, k i smo j i h že in 
j i h še bomo ob jav i l i , veje od
ločen, napreden i n narodno
stno zaveden d u h kranjskega 
t i skar ja . 

NOVTčAR 

Podaljšanje kamniške želez
nice je postala v sedanjem 
času jako važna stvar. V ta 

namen so se zbrali koncem 
meseca listopada lanskega le
ta v hotelu Fišerjevem v 
Kamniku razni veljaki kam
niškega in brdskega okraju 
na posvetovanje, na katerem 
so se izrekli za dve progh 
namreč za ono do Gornjega 
grada in za ono do Vranske
ga. Tudi se je na tem sestan
ku izvolil ožji odbor, ki na) 
bi vse potrebno ukrenil- D 
tem velevažnem načrtu 
mo v jedni prihodnjih števil* 
še nadrobneje razpravljati. 

Spričo te vest i i zpred se
demdesetih let k a r ne more
m o verjeti današnji s l i P° 
uk in j an ju »nerentabilnih« 
Jezniških prog . — Saj tudi 
edektričarji ne podro drogov 
in ne potrgajo žic, če je O"* 
vzem t o k a v nek i vasi začas
no »nerentabilen«, železnica« 
pošta, vodovodi , e l ek t r ika — 
to so vendar splošne d o b r i n i 
javne ustanove, ne pa privat
ne štacune! K a k o brumn° 
smo ravna l i , k o smo hiteli 
razd i ra t i progo od JesenicA° 
Planice. Ves promet teče se
daj po s tar i cesti, k i pa ni z a 

las ne popravl jena ne zraV-
nana ne razširjena — pač P 3 

le uničena zarad i pregostega 
prometa. Naš nacionalni i n " 
teres, ne le ekonomsk i , b i D " 
vzdrževati to progo za vsako 
ceno in j o celo podaljšati do 
Trbiža (kot je že b i la p r f d 

leti ) — tako bi b i la tudi že
lezniška proga ena od živih 
vezi z našimi ro jak i v Kanal
s k i do l in i . Sedaj pa smo P° 
naši lastni k r i vd i popolnoma 
odrezani od n j ih . In Še a D 

važno mednarodno železniško 
povezavo smo. — Toda ah J e 

vse to k o m u mar? 

P A ŠE ŽEN ITN I O G L A S 

Mlad gospod, bogat trgovec 
v bližnjem slovenskem 1r£u' 
s precejšnjim premoženjem 
išče si zale neveste vslcd f°". 
manjkanja znanja. Ona <** 
ima vsaj nekaj gotovine, m0' 
ra biti izobražena ter Zt*** 
dobro kuhati in gospođini" ' 
Gospodične imajo prednost-
— Jamči se stroga tajnog 
Resne ponudbe s sliko tf P 
slati pod »Resen gospod« " 
upravništvo Gorenjca V K? 
nju. 

N i kaj reči apetitu 
nega gospoda trgovca, 
k l jub bogastvu hoče tudi P 
možno nevesto; izobražen ^» 
k i naj bo hkra t i dobra 
har ica . In zala naj bo m mla

da , n i k a k o r pa kaka 
a l i celo ločenka! 

vdo'V* 

(Dalje prihodnjič) 
c. z-



P r e d d v o r s k a tu r i s t i 
čna p r i h o d n o s t 

Po letu 1948, k o so v Pred
dvoru po vo jn i spet ustano
v i l i Turistično društvo, se je 
začel kra j z oko l i co turistič
no razv i jat i , čeprav je b i l o 
potrebno ve l iko t ruda , d a se 
je p reddvorsk i tu r i z em vsaj 
delno približal predvo jn i rav
n i . Znano je namreč, d a so 
bile p red drugo vo jno v ih ro 
gostinske i n prenočitvene 
zmogl j ivost i ve l iko večje od 
današnjih. L a h k o t rd imo , d a 
so sedanje gost inske zmogl j i 
vosti precejšnja h iba , saj se 
tur is t i redno lahko hran i jo le 
v hote l ih , zasebni gostinska 
obrat p a sedanj im zahtevam 
n i vedno kos . Glede tega so 
na boljšem Be l j an i i n Tupa-
Kčani, saj imajo gostje v 
obeh vaseh zagotovljeno red
no prehrano. 

V p rog ramsk ih osnovah za 
razvoj tu r i zma v k ran j sk i ob
či l i je zapisano, da bo imel 
Preddvor 1985. leta 1500 le-
fiifi, medtem ko j i h i m a da
nes s ho te l sk imi v red 200. 
Število 1500 n i nedoseglj ivo, 
s a J sri podjetje Centra l pr iza
deva razv i ja t i p reddvorsk i 
tur izem, razen tega p a gradi
te l j i zasebnih stanovanjskih 
niš urejajo tud i turistične 
sobe. Ver je tno p a Cent ra l 
S a m temu ne bo kos i n bo 
treba pni razvo ju pred dvor
skoga tu r i zma angažirati tud i 
droga podjet ja i n nj ihov ka
pi ta l , k i ga sedaj raje vlagajo 
v druga bol j znana turistična 
središča. S t em nočemo t rd i 
t i , d a Preddvor za večje tu
ristične organizaci je n i zani
miv. Je i n ne samo za orga
nizacije, ampak tud i za po
sameznike, saj je v Preddvo
r u že sedaj p rek 40 počitni
ških i n turističnih hišic. Vse 
V e č je tud i avtomobi lskega 
tur i zma. 

Preddvorska turistična p r i 
hodnost je vsekakor le tni tu-
r i X e m . Jezero je dokončno 
p r a v l j e n o i n je po le t i v 
njem mogoče kopanje. V 
Prejšnjih le t ih je b i lo namreč 
^ o d i sezone ponavadi praz-
°v P r a v tako je lepa njegova 
okol ica in p r ime rna za grad
njo različnih športnih i.n re
kreac i j sk ih objektov. Osnov
na.šola i m a že lepo urejena 
*Srišča, vendar zanje k l jub 
Pozivu šole med ob iskova lc i 

reddvora n i zan imanja , 
j r f t l d d v o r Je tud i izhodiščna 
j ^ k a za vzpone i n ture n a 

^ n je vrhove, v njegovi oko-
0 1 Pa so znane cerkvice z 

^eodovinsldrni f r eskami , k i 
J J n omenjajo svetovne umet-
nostnozgodovinske knj ige, 
domačinom i n tur i s t om pa 
^ t a k o ma lo znane in pr ipo-
Jo^ane. Zato se v Preddvoru 
Poprav l j a jo na izdajo tur i -
* l l č n e g a vodiča po Preddvo-
1 X 1 >n oko l i c i , 

k r n s k i tur i zem za Pred-
V Q r n i tako zan imiv . V bli

žini hotelov je manjša vlečni
ca, k i j o je zgradi lo Turistič
no društvo, odkup i l o p a pod
jetje Centra l . Zemljišče p r i 
vlečnici je sicer urejeno, ven
dar preddvorske snežne raz
mere niso ugodne, saj i m a 
kra j komaj 500 metrov nad
morske višine. V m r a z u se je 
mogoče n a jezeru tud i drsa
t i , vendar je b i l a leta nazaj 
navada, da ledena ploskev n i 
bUa očiščena. V Preddvoru 
upajo, da bo lotos boljše. Ce
sta z bližnje Možjance je p r i 
merna tudi za sankanje. Ven
dar je vse to za razvoj pra

vega z imskega tu r i zma pre
m a l o . M i s l i j o pa na drugo 
možnost. K o bo zgrajena ce
sta na Krvavec , se bosta K r 
vavec in Preddvor lahko zbl i 
žala i n sodelovala d r u g z 
d rug im . Zamise l je vredna 
upoštevanja, vendar so vsaka 
predvidevanja še preuranje
na . 

Preddvor i m a torej lepo 
pr ihodnost . K o razmišljamo 
o njegovem turističnem raz
vo ju, ne smemo pozabit i na 
povezavo z Jezersk im i n z do
slej še malo znano do l ino 
K o k r e . J . Košnjek 

Odkritje spominske 
plošče pod Ermanovcem 

t 4 

N a g r a d a 
z a 2 0 0 . 0 0 0 k m 

Skora j vsi večji k ra j i po 
domov in i so se dobro pr ipra 
v i l i n a slovesno praznovanje 
dneva republ ike . Pa ne le 
večji, tud i po manjših k ra j i h 
so bi le mars ik je proslave. Da 
je res tako, dokazuje med 
drug im tud i vas ica pod E r 
manovcem na koncu Pol jan
ske dol ine — Sta ra Osel ica. 

T u so namreč n a Preskar-
jev i domačiji preteklo nede
l jo o d k r i l i spominsko ploščo 
o s m i m pad l im borcem in do
mačemu gospodar ju, k i so 
izgub i l i življenje med znano 
nemško ofenzivo »Traufc« 
17. novembra 1943. leta. 

M e d slovesnostjo je b i l po
dan opis dogodka in kratek 
pregled zgodovine N O B na 
tem področju. Krajši ku l tu rn i 
p rogram so izredno prisrčno 
izvedl i učenci domače šole 
ter iz Trebi je in Gorenje vasi . 

O d k r i t j a so se udeležili tudi 
številni svojc i pad l ih . Po slo
vesnosti j i h je pogost i la kra
jevna organizac i ja Z B N O V 
Treb i ja , k i je tud i pr ispevala 
sredstva za ploščo. 

D a se l judje še vedno živo 
spominja jo vo jn ih časov, je 
pokaza la številna udeležba na 
slovesnosti . P a se niso zbra l i 
le preživeli bo rc i , številno je 
b i l a zastopana tud i m lada ge
neraci ja . 

P o končanem prog ramu so 
se bo rc i zbra l i skupaj in za
čeli obu ja t i spomine. Znano 
je, da so se prav na tem ob
močju od jeseni 1943. leta 
stalno zadrževale večje part i 
zanske enote. Področje je b i lo 
z last i pomembno zaradi b l i 
žine nekdanje jugoslovansko-
i ta l i janske meje. Obenem je 
t u v bližini živel tudi pobud
n i k part izanskega g ibanja v 
teh k ra j ih Boštjan Jezeršek, 
k i je organ iz i ra l l jud i za od
hod v part izane že jeseni 
1941. leta. Tako pomeni jo t i 
kra j i kot nekako z ibe lko par
t izanskega g ibanja. 

Mnogo domačij v oko l i c i , 
po kater ih so se stalno zadr
ževali par t i zan i , je danes 
prazn ih . L judje so odšli za 
k r u h o m v dol ino. Zato življe
nje po hr ibovsk ih vaseh izu
m i r a . D a pa borc i , k i so se 
med vojno zadrževali po teh 
kra j i h , niso pozab i l i na do
mačine, dokazuje tud i nedelj
sko srečanje pod Ermanov
cem. Spet so se obuja l i spo
m i n i na nekdanje čase. Do
mačini pa so dobi l i občutek, 
da se j i h soborc i , k i so se 
zadrževali tu med vojno, še 
vedno spominja jo . 

Slišati je bi lo , da s i doma
čini še želijo tak ih srečanj. 
M i s l i m pa tud i , da bo Z B 
N O V Treb i ja , k i je že doslej 
delovala zelo akt i vno , znala 
p r i s luhn i t i tem željam. In 
prav b i b i l o tako ! 

J . Govekar 

Gradbeno podjetje Grad i 
telj iz K a m n i k a ima v Stra
njah stranske obrate kot je 
separaci ja, betonarna, železo-
k r i v sk i obrat, mehanične de
lavnice, s t ro jn i pa rk in cen
tra lno skladišče. »Zemljišče 
na katerem so ti ob jekt i , 
smo odvzeli B i s t r i c i , ka j t i 
tod je bi lo poplavno področ
je,« je pojasni l d i r ek tor pod
jet ja. Na tem prostoru b i ra
di zgradi l i še garaže za vozni 
park podjetja, toda ni še zna
no, če bo glede na varnostn i 
pas to dovoljeno. 

N a separaci j i v St ran jah 
smo srečali Andre ja Kregar ja 
iz Stahovice, k i je šofer p r i 
Grad i te l ju . Za vestno delo je 
dobi l pred k r a t k i m denarno 
nagrado in še ročno uro . Gle
de tega je Kregar dejal : 

»šofer sem že od leta 1953. 
Od 1965. leta voz im 7-tonski 
tovornjak F A P , s ka te r im 
sem prevozi l že 200.000 k m . 
M o r d a to n i mnogo, toda v 
tem času nisem imel nobene, 
n i t i najmanjše okvare na to-

Z n o v i m l e tom 
poštne številke 

Ze p r ihodn j i mesec a l i toč
neje od 1. januar ja 1971 bodo 
jugos lovanska poštna podjet
j a uvedla na poštnih pošilj
kah posebne poštne številke. 
P r i paketnih pošiljkah se upo
rabl ja jo številke v nas lovu že 
sedaj, številka vsake pošte v 
nas lovu bo omogočila hi tre j 
še delo na poštah. Nov i s i 
stem pa bo posebno dobro
došel tud i ustanovam, k i upo
rabl ja jo e lektronsko obdelavo 
podatkov kot so S D K i n vel i 
k a podjetja. Namesto imen 
pošt bodo številke, k i j i h 
kompjute r j i l ahko sprejema
jo . 

S lovenska poštna podjet ja 
so že izdala poseben priroč
n ik s številkami vseh pošt v 
Jugos lav i j i . Te priročnike so 
dobi le vse delovne organiza
cije, pos la l i p a j i h bodo tud i 
vsem gospodinjstvom. 

P rv i dve številki vsake po
šte sta enaki te le fonskim šte
v i l k a m območja nekega pošt
nega podjet ja, vendar brez 
ničle. Tako oštevilčenje je se
veda enostavnejše. K r a n j na 
pr imer ima karakteristično 
telefonsko številko 064, pisem
ska številka pa bo 64000. 

Nekatere važnejše pošte 
imajo tele številke: 61000 
L jub l jana , 63000 Celje, 66000 
Koper , 62000 M a r i b o r , 68000 
Novo mesto, 11000 Beograd, 
41000 Zagreb. 

P r v i dan seveda ne bodo 
vsa p i sma prav i lno naslovlje
na, to na poštah dobro vedo. 
N a poštah so zato pr iprav l je
n i , da bodo nekaj časa mora
l i poprav l ja t i napake in da 
bo preteklo nekaj časa, do
kler bo novi s istem popolno
m a stekel . 

vo rn jaku in nobene promet
ne nesreče. S službo sem za
dovoljen.« 

Pa srečno vožnjo, tovariš 
Andre j ! 

J . Vidic 

N e v a r n e 
petarde 

Zadnje čase lahko v nekate
rih kioskih oziroma prodajal
nah podjetja Tobak kupimo 
za določene prilike tako pri
ljubljene petarde. Pravzaprav 
petarde pri nas niso nobena 
novost in skoraj reden sprem
ljevalec navdušenih navijačev 
na nogometnih tekmah in ne
katerih drugih prireditvah. 
Do nedavnega jih je bilo moč 
nabaviti le v sosednji Avstriji. 
Zdaj pa jih je podjetje To
bak uvozilo. 

In brž so te »igrače« posta
le vaba za otroke. Z osnovne 
šole Lucijan Seljak v Kranju 
so nas obvestili, da so jih 
učenci že prve dni razgrabili 
in nekaj časa okrog šole pa 
tudi v šolskih hodnikih in 
celo v učilnicah uprizarjali 
prave »petardne vojne«. 

Morda je petarda res za
nimiva »igrača«. Vendar pa 
bi radi opozorili starše, da le 
ni tako nedolžna. Le majhna 
nepazljivost ali otroška raz
igranost že botruje nesreči. 
Na to namreč opozarja tudi 
proizvajalec petard. V nem
ščini je zapisano, naj te igra
če ne uporabljajo tisti, ki so 
mlajši od 18 let. Morda prav 
zato odločitev podjetja To
bak, ki je uvozil petarde in 
jih dal v prodajo v kioske, 
ni najboljša. Toda petarde so 
v prodaji in vsaj nekaj časa 
najbrž še bodo. 

Vseeno pa menimo, da je 
opozorilo osnovne šole Luci
jan Seljak upravičeno. Prav 
bi bilo, da bi starši malo po
mislili na morebitno nesrečo 
in tudi na to, da takšne pe
tarde le niso najbolj poceni. 
Najcenejše stanejo 50 par, 
najdražje pa menda 350 sta
rih dinarjev. 



OBIŠČITE NAŠ 
PAVILJON NA 

XI. NOVOLETNEM 
SEJMU V KRANJU 
OD 16.-27. XI 1.1970 

i i 

Jesenice R A D I O 

9. decembra f rane .- i ta l i j , 
barv. f i l m N E U K R O T L J I V I 

10. decembra amer . barv . 
f i lm O P E R A C I J A L Y S A B O N 

11. decembra angl . barv . 
f i l m S V E T N I K P R O T I M A 
F I J I 

Jesenice PLAVŽ 

9. decembra amer . barv . 
f i l m O P E R A C I J A L Y S A B O N 

10. —11. decembra amer. 
barv . f i l m Z A N J E N O L J U 
B E Z E N 

Dovje-Mojstrana 

9. decembra amer. barv . C S 
f i l m INŠPEKTOR M A D I G A N 

K r a n j s k a gora 

10. 
barv . 

decembra franc.- i ta l i j . 
fitlm N E U K R O T L J I V I 

Javo rn ik D E L A V S K I D O M 

9. decembra amer . barv . 
f i l m Z A N J E N O L J U B E Z E N 

Radov l j i ca 

9. decembra amer. f i lm 
R O P B R E Z P L E N A ob 18. 
u r i , amer. barv. f i l m ZGOD
B A O L Y L A N C L A R E ob 20. 
u r i 

10. decembra amer . barv. 
f i l m J E Z D E C B R E Z M I L O 
S T I ob 20. u r i 

11. decembra amer. f i l m 
R O P B R E Z P L E N A ob 20. 
u r i 

Škofja L o k a S O R A 

9. decembra amer. barv . 
f i l m J E Z D E C MAŠČEVALEC 
ob 18. i n 20. u r i 

10. decembra i ta l i j . barv. 
f i l m V I D I M G O L O ob 20. u r i 

11. decembra i t a l i j . barv . 
f i l m V I D I M G O L O ob 18. i n 
20. u r i 

murke 
L E S C E 

P lan inska koča 

P R I F R A N C I J U 
n a J a k o b u 
nad P r eddvo r om 

j e o d p r t a p o z i m i ob sobo
tah popo ldne i n nedel jah. 
Top l a i n m r z l a j ed i l a 

Z A O B I S K S E P R I P O R O 
C A O S K R B N I K . 

Železniki O B Z O R J E 
9. decembra i ta l i j . barv. 

f i l m V I D I M G O L O 
11. decembra i ta I i j.-nemški 

barv . f i lm D N E V I J E Z E 

K r a n j C E N T E R 
9. decembra amer. barv. 

f i l m Z A N J E N O L J U B E Z E N 
ob 16., 18. i n 20. u r i 

10. decembra amer. barv. 
f i l m Z A N J E N O L J U B E Z E N 
ob 16., 18. i n 20. u r i 

11. decembra amer. barv . 
C S f i l m M A C K E N N O V O 
Z L A T O ob 16., 18. i n 20. u r i 

K r a n j STORŽIČ 
9. decembra amer. barv . C S 

f i l m N O V O B R A Z V P E K L U 
Ob 17. i n 19. u r i 

10. decembra amer. barv. 
C S f i l m N O V O B R A Z V P E 
K L U ob 17. in 19. u r i 

11. decembra amer . barv . 
f i l m Z A N J E N O L J U B E Z E N 
ob 17. i n 19. u r i 

Tržič 
9. decembra amer. f i lm DA

M A S K A M E L I J A M I ob 17.30 
i n amer. barv. C S f i lm D R . 
ŽIVAGO ob 19.30 

10. decembra amer. barv. 
C S f i l m M O J E P E S M I — 
M O J E S A N J E ob 17. i n 20. 
u r i 

11. decembra i t a l i j . barv. 
V V f i l m N U N A IZ M O N Z E 
ob 17.20 i n 19.30 

K a m n i k D O M 

9. decembra amer. barv. CS 
f i lm V Z N A M E N J U R E V O L 
V E R J A ob 1730 in 19.30 

10. decembra amer. barv. 
V V f i lm M A T H E L M D R E J A 
RAČUNE ob 17.30, amer. 
barv. C S f i lm D O K T O R ŽI
V A G O ob 19.30 

H . decembra amer. barv. 
V V f i l m M A T H E L M U R E J A 
RAČUNE ob 17.30 in 19.30 

Obiščite v B e l j a k u 0 
Ekspresso-cafe Rossiello 
V i l l a c h — Bel jak, Hauptp la t z 19 

Prodaja čokolade, slaščic in žganih 
pijač 

V pralni stroj | B l | 



V a b i n a 
3-DNEVNO POTOVANJE 

2 L E T A L O M DC-9 

v Rim 
odhod Brrdk: 

H . 12. ob 13.15 
Povratek: 14. 12. ob 13.45 

SILVESTROVANJE 

v Piranu, 
hotel Punta 

oonod 31. decembra 1970 
ob 16. uri iz Ljubljane, 

l r 8 revolucije, povratek 
3. januarja 1971. 

ZIMSKE POČITNICE 
2 ENOTEDENSKIM 

ARANŽMAJEM 

v Avstriji 
D * J L L A C H od 30. januarja 

tto 20. februarja 1971 

B £ I . O JEZERO od 23. jan. 
d o 20. februarja 1971 

Informacije In prijave v 
'""stičnih poslovalnicah: 

a K of ja Loka, Radovljica, 
B 1 ed , Ljubljana — 

Subičeva 1. 

9 f tQDAM 

P r o d a m 8 m suhih D R V . 
Z iganja vas 45, Tržič 5407 

P rodam K R A V O s teletom. 
S r . Be la 20, Preddvor 5048 

P rodam osem mesecev bre
j o K R A V O , dobro mlekar ico . 
Er javec , Pot 9. jun i j 16, Viž-
marje 5409 

P rodam dvobrazdn i t rak
torski P L U G obračalnik 
znamke K M F v odličnem sta
n ju , vprežno K O S I L N I C O z 
žetveno napravo i n nekaj su
h i h »COLARIC«. Sp . Dup l j e 
56 5410 

Poceni p r o d a m D N E V N O 
S O B O . K r a n j , Kebetova 1, 
stanovanje 8 5411 

Prodam dva PRAŠIČA, tež
k a po 25 kg. Velesovo 42, Cer
k l j e 5412 

Prodam šest tednov stare 
P U J S K E . S t rah in j 18 N a k l o 

5413 
P r o d a m breje S V I N J E . Be

l ina An ton , Tomačevska 13/a, 
L jub l j ana 5414 

Prodam 140 k g težkega 
PRAŠIČA. Cerk l je 65 5415 

P r o d a m 6 m suh ih H R A 
S T O V I H D R V . Zg. Besn ica 16 

5431 
P r o d a m dva PRAŠIČA za 

zako l . Suha 24, K r a n j 5432 
P rodam navadno H A R M O 

N I K O in električno r i t em K I 
T A R O . P ipanova cesta 56, 
Šenčur 5433 

P r o d a m suhe B U T A R E . 
I l ovka 7, K r a n j 5434 

P rodam K O N J A a l i zame
n jam za K R A V O . Orehek 42, 
K r a n j 5435 

P r o d a m novo tračno ŽAGO 
i n enofazni M O T O R . Prtovč 
4, Železniki 5436 

K u p i m R E P O R E Z N I C O . 
Prebačevo 27, K r a n j 5416 

K u p i m rabl jen diesel a l i 
benc insk i M O T O R 5 do 10 
K M . Zupan , P ivak 4, N a k l o 

5417 

Izdaja in tiska CP »Go
renjski tisk« Kranj, Ulica 
Moše Pij ade — Naslov 
uredništva In uprave Usta: 
Kranj Trg revolucije 1 
stavba občinske skupšči. 
ne. — Tek. račun pri SDK 
v Kranju 515-1-135 — Te
lefoni: redakcija 21-835 
21-860; uprava lista, tna> 
looglasna In naročniška 
služba 22-152. - Naročnl-
na: letna 32 polletna 16 
din, cena za eno številke 
50 para. Mali oglasi: be
seda 1 din, naročniki imajo 
10 % popusta. Neplačanih 
oglasov ne objavljamo. 

STANOVANJA 
rlBMIlOTlIMIIMill l i l l l i l l l Hi 

Iščem večjo m i r n o S O B O s 
posebn im vhodom, najraje 
podstrešno v s tarem delu 
K r a n j a — tud i k u p i m . Po
nudbe poslat i p od »Arhitekt 
— samski« 5421 

M i r n a , so l idna inte lektual
ka , s redn j ih let, samska , išče 
stanovanje a l i sobo, po mož
nost i s posebn im vhodom v 
K r a n j u , najraje na Z la t em 
po l ju a l i bližini. Nas lov v 
oglasnem odde lku 5422 

Oddam opreml jeno S O B O . 
Ponudbe pos la t i p o d »škof
jeloška cesta« 5423 

ŽENITVE 

Osaml jen, 33 let, s svo j im 
stanovanjem, zaposlen, želim 
spoznati sebi p r imerno dekle, 
resnega značaja, privlačne 
zunanjost i do 35 let starost i . 
Po možnosti p ros im za s l iko , 
p ro t i v rn i t v i . Ponudbe posla
ti p od »Oglasi se, ne bo t i 
žal« 5426 

Z A H V A L E 

Z A H V A L A ZA POMOČ. Za 
h valj u j emo se gasi lcem i z 
K r a n j a i n K o k r i c e za pomoč 
p r i gašenju požara, k o n a m 
je dne 27. novembra pogorel 
dol gospodarskega pos lop ja . 
Prav tako hvala gasi lcem s 
Primsikovega, sosedom in so
r o d n i k o m za nudeno pomoč 
v nesreči. Vehovčevi iz R u p e 
p r i K r a n j u 5425 

; M O T O R N A VOZILA 

Ugodno p r o d a m F I A T 1300. 
Zg. B i tn j e 14, Zabnica . Ogled 
vsak dan dopoldne a l i v nede
l jo 5418 

O d d a m GARAŽO. Stara ce
sta 17, K r a n j 5419 

Prodam A M I 6, letnik 1967. 
Nas lov v oglasnem odde lku 

5420 

t o 

Iščem T R I O za si lvestrova
nje. Gos t i lna Zaje, Lahovče, 
Cerk l je 5427 

SVEŽA JAJCA po reklam
ni ceni do začetka valilne 
sezone prodaja vsako sre
do in soboto VALILNICA 
v N A K L E M pri Kranju 

Cenjenim gostom sporo
čam, da bo 12. decembra GO
S T I L N A p r i C I L K I , Zg. Br 
n ik , zapr ta . 5428 

Prevzamem prek z ime vsa 
G R A D B E N A D E L A . Spre j 
mem tud i naročila za leto 
1971. A r i f a Jusuf , z i da r sk i i n 
fasadarski obr tn ik , Ko lodvor
ska 35, B l e d 5429 

Nu jno potrebujem 2000 d in 
P O S O J I L A . V r n e m v štirih 
mesecih z obrestmi . Nas lov v 
oglasnem odde lku 5430 

IZGUBLJENO 
u — i l i umnim IIMHI ni 

V nedeljo, 29. novembra , 
sem na pot i Stražišče—Pševo 
i zgubi l D A L J N O G L E D . Pošte
nega najdi te l ja p ros im , da ga 
pro t i v i sok i nagradi vrne. 
Bratuša, Zlatnar jeva 9, St ra
žišče, K r a n j 5424 

Zahva la 
Ob boleči izgubi naše drage sestre i n nenadomest
l j ive tete 

IVANE URBANC 
Bavantove tete 

se iskreno zahval jujemo vsem so rodn ikom, prijate
l jem in znancem za obisk in spremstvo na njeni 
zadn j i pot i . Posebna zahvala tud i g. župniku, gasil
skemu društvu, društvu upokojencev i n dr. Hr ibc r -
n i k u za obiske na domu. Iskreno se zahval jujemo 
vsem sosedom za pomoč v težkih u rah . Vsem še 
enkrat iskrena hvala. 
Žalujoči: sestra Magdalena, brata M a r t i n in Mat i ja 
z družinama ter nečaki Janko , Johanca, Mar i c a in 
K a t i c a z družinami 

I K O S 
industrija kovinske opreme 
in strojev 
Kranj 

vabi k sodelovanju sodelavca za prosto 
delovno mesto 

vodjo finančne službe 

Pogo j i : v i soka a l i višja izobrazba ekonomske smer i 
a l i srednja s t rokovna izobrazba z večletno prakso 
na enak ih a l i sorodnih de lovnih mest ih . K a n d i d a t i 
naj vlože prošnje z op i som dosedanjega dela i n 
osta l imi dokaz i l i na naslov: I K O S , K r a n j , Savska 
cesta 22 s p r i p i s om »Za razpisno komisijo«. V loge 
spre jemamo 15 dn i od dneva objave. 

Komisija za razpis in sklepanje delovnih 
razmerij 

Tr ig lav k o n f e k c i j a 
Kranj 
razpisuje v skladu z določili 157. člena statuta 
reelekcijo naslednjih delovnih mest: 

1. vodjo tehnične službe 
2. vodjo računovodske službe 

Obenem razglaša prosto delovno mesto: 

3. trgovskega potnika 
za Slovenijo 

Kandidati morajo izpolnjevati poleg splošnih 5e 
naslednje pogoje: 
pod L: najmanj srednja s t rokovna izobrazba teksti l 

ne smer i i n 10-letna praksa v s t r ok i . Višja 
a l i v i soka izobrazba tekst i lne smer i z naj
manj 5-letno prakso v s t r ok i ; 

pod 2.: najmanj srednja s t rokovna izobrazba eko
nomske smer i z 10-letno prakso v de lovnih 
organizaci jah, od tega najmanj 5 let na odgo
vo rn ih de lovnih mest ih računovodstva; 

pod 3.: v isoko kva l i f i c i ran t rgovsk i delavec tekst i lne 
smer i , poskusno d t l o je t r i mesece. 

Vloge se vlože v tajništvu zavoda do vštetega 
19. decembra 1970. 



POŽARA 

OTROK SKOČIL PRED AVTOMOBIL 

N a Kidričevi cesti v škof j i L o k i je v soboto, 5. decembra, 
nekaj čez osmo uro zvečer voznik osebnega av tomobi la Andre j 
Pečnik z Z i rovskega v rha zadel 11-letnega Janeza H a r i j a iz 
Škofje Loke . Nesreča se je pr ipe t i l a , ko je deček bežal p red 
mlajšim fantom preoblečenim v parke l jna . Av t omob i l je otro
k a pod r l , tako da s i je z l om i l desno nogo v ko l enu . V o z n i k 
n i o t r o k u nud i l prve pomoči i n je odpel ja l napre j , ne da b i 
o nesreči koga obvest i l . V z r oke nesreče še raz iskuje jo . 

STALA J E NA CESTI 

V Jaslicah na cesti prvega reda med Naklom in Bistrico 
Je v soboto zvečer voznik osebnega avtomobila Janko Dobre 
|z Kovorja pri Tržiču zadel 25-letno Frančiško Por, ki je stala 
na desni polovici vozišča in stopala avtomobile. Nesreča se 
je pripetila, ko je voznik Dobre prehiteval neki avtomobil, 
pri tem pa je zadel Porovo. V nesreči je bila hudo ranjena, 
da je takoj umrla. 

NESREĆA NA PERAŠKEM MOSTU 

V nedel jo, 6. decembra, nekaj po dvanajst i u r i je na mos tu 
čez Peračico voznik osebnega av tomob i la Ivan B a l o n iz Štor 
p r i Ce l ju iz neznanega v z roka zapel ja l na levo s t ran ceste 
i n trčil v drsno ograjo. A v t omob i l je zasukalo za 180 stop in j , 
p r i tem pa je z zadn j im de lom še enkrat trčil v ograjo. Po 
32 me t r ih prevračanja po cesti je av tomob i l obsta l na strehi . 
Sopo tn i ca K a r o l i n a B a l o n je b i l a takoj mr t va . Vozn ik in so
po tn ika Janez Svetelšek i n Anton i j a Svetclšek so b i l i huje 
ran jen i , le sopotnica Roza T r a t n i k j c b i l a laže. škode je za 
26.000 d i n . 

AVTOMOBIL TRČIL V HIŠO 

V nedeljo, 6. decembra, popoldne je v žabnici voznik 
osebnega avtomobila 26-Ietni Vid Zupančič iz škofje Loke z 
neprimerno hitrostjo vozil čez most v Žabnlci. Avtomobil je 
začelo zanašati in jc čelno trčil v hišo št. 33. Sopotnica Saša 
šprajc je bila v nesreči huje ranjena, Marija Perne pa laže. 
Odpeljali so ju v ljubljansko bolnišnico. Voznik jc vozil brez 
vozniškega izpita, škode je za 3000 din. L. M. 

V n e l a s e j e 
električna 

g r e l n a b l a z i n a 
Kranj, 8. decembra — Malo 

po 15. uri se je v stanovanju 
Macarolovlh na Sejmišču 2 
nenadoma vnela električna 
grelna blazina. D. Macarol je 
blazino polila z vodo in jo 
dala na hodnik, zaradi česar 
bi skoraj prišlo do požara; 
vnel se je namreč papir, še 
pravočasno so prihiteli kranj
ski poklicni gasilci in skupaj 
s stanovalci pogasili. Po pri
bližni oceni je škode za okrog 
50 starih tisočakov. 

A. Z. 

P o g o r e l o 
ostrešje 

V ponedeljek, 7. decem
bra, nekaj po polnoči je 
začela goreti hiša Pavle 
Bolčlna iz Podhoma pri 
Bledu. Ogenj Je nastal v 
podstrešni sobi, ko se je 
zaradi razgrete peči (ga-
šperčka) vnela lesena ste
na. Pogorelo je ostrešje, 
3 tone sena ter sobna 
oprema, škode je za 35.000 
din. 

Zahva la 
Vsem, k i ste našega dragega 

J a n e z a Sušnika 
iz Sp . Bcsn i c e 43 

sp remi l i na zadnj i pot i , darova l i cvetje in nam iz raz i l i sožalje i skrena hvala . 
Posebna zahvala dr . J . Bajžlju ter sosedom in pr i jate l jem za nesebično pomoč. 

Sp. Besnica, 7. decembra 1970 Sušnikovi 

Zahvala 
Ob bridki in prerani izgubi naše dobre mamice, sestre in tetke 

A n i c e Par te 
se i s k r - n o zahvaljujemo vsem, ki so jo spremili na njeni zadnji poti, ji poklo
n i l i vence i n cvetje ter izrekli sožalje. Posebna zahvala dr. Zgajnarju za nje
govo skrb v bolezni, iskrena hvala vsem sosedom za vso pomoč ob smrti ter 
pevcem D U Kranj, Jezersko in g. župniku. 
Žalujoči: sin Jože, sestra Minka s sinom Izidorjem, Ivana z družino, brat 
Franc z družino, nečakinja Trudi z družino in drugo sorodstvo 

Jezersko, Jesenice, 3. decembra 1970 

i: Kako parkirati ? •• 
Temeljni zakon o varnosti cestnega prometa in pra

vilnik o pravilih cestnega prometa določata, kje hi 
• • kako sme voznik parkirati vozilo. S temi predpisi pa je 

tudi dovolj jasno povedano, kje in kako voznik ne sme 
• • parkirati vozila. 

Ne bom našteval posameznih določil navedenih pred-
• • pisov, ker je v prid vsakemu vozniku, da se s temi 

predpisi kakorkoli seznani, saj je znano, da nepozna
vanje cestno prometnih predpisov ne opravičuje pre-
krška, gre pa tudi pri parkiranju več ali manj za za' 
vestne kršitve. 

Da ne bi stvari posploševali, si raje pobliže oglej
mo, kako je s parkiranjem v Kranju. Kot v drugih 
mestih so tudi v Kranju določene prometne površine 
namenjene za ustavljanje in parkiranje vozil — javni 
parkirni prostori — kar je označeno s prometnimi 
znaki in označbami (boksi za parkiranje). Na ta način 
so določeni javni parkirni prostori brez časovne ome
jitve parkiranja in s časovno omejitvijo parkiranja, 
časovna omejitev parkiranja je potrebna predvsem na 
tistih parkirnih prostorih, kjer je vsakodnevna in celo
dnevna koncentracija vozil velika in je prav s časovno 
omejitvijo parkiranja omogočeno izmenično parkiranje 
vozil. Na takem parkiranem prostoru mora voznik upo
števati časovno omejitev parkiranja s tem, da postavi 
na vidnem mestu parkiranega vozila kazalec parkirnega 
časa (parkirne ure) in označi čas, kdaj je vozilo par-
kiral ter odpelje vozilo s tistega mesta do takrat, k° 
izteče za parkiranje dovoljen čas. V Kranju se to n« 
izvaja. 

Prav tako vozniki ne upoštevajo cestno prometne 
znake »Prepovedano ustavljanje in parkiranje«. Če je 9 

takim znakom to prepovedano na določenem odseku 
ceste ali ulice, ob kateri so pločniki za pešce, in J e 

voznik parkiral na pločniku ob tej cesti, je s tem 
storil dva prekrška, ker je parkiral na pločniku in ker 
ni upošteval znaka o prepovedi parkiranja. Parkiranje 
na pločnikih in hodnikih za pešce je prepovedano, l t i 

sicer tudi tam, kjer je hodnik za pešce označen t 

vzdolžno neprekinjeno belo črto. Voznik, ki je parkira 
na takem mestu Je prav tako storil dva prekrška, ker 
je parkiral na hodniku za pešce pri tem pa zapelja 
preko polne črte, ki loči vozišče od hodnika za pešce. 

Ni redek pojav, da voznik parkira vozilo na kraju« 
kjer je na vozišču ali v parkirnem boksu označen 
kar pomeni, da je parkiranje prepovedano, to pa 1 
pred vhodnimi vrati v stavbe ali na dvorišča, ki Jj 
lastniki uporabljajo tudi za garaži ran je lastnih voz' • 

Ker že govorimo o parkiranju, Je prav, da pomish" 
mo tudi na čimbolj še izkoriščanje parkirne površine-
To pa velja še predvsem tam, kjer to ni označeno 
boksi za parkiranje. Vozilo bomo parkirali na primer 
oddaljenosti od že parkiranega drugega vozila, ne P a 

tako, da je med parkiranimi vozili večja 
neizkoriščena 

površina, vendar pa ne tolikšna, da bi zadostovala z 
parkiranje še enega vozila. Pri tem je treba misliti n 
to, da tudi drugi vozniki potrebujejo prostor za par«1 

ranje. Toliko o tem. 
čeprav to, na kar nameravam opozoriti voznike, 

spada k problematiki parkiranja, pa vendar ne bo 
več naslednje opozorilo: S premestitvijo avtobusne P 
staje (začasne), ki je med Stošičevo ulico in Cesto 
je na delu C. JLA postajališče za avtobuse, kar i 
označeno z boksi. Na tistem delu ceste JLA kjer ^ 
boksi za avtobuse, sta dva vozna pasova namenjena 
avtobuse (gledano Iz smeri semaforji v smeri cen •* 
mesta oz. smer Ljubljana), in sicer prvi vozni pas 
ustavljanje avtobusov, drugi vozni pas pa za u v°*L rj 
izvoz avtobusov v bokse na postajališču, to je iz s , n 

semaforskega križišča tudi označeno s cestno prom 
nim znakom za razvrščanje vozil. 

Kako se bomo torej ravnali, Če vozimo iz smeri 
mafora v stari del mesta Kranja, če smo od sem««° 
pripeljali po prvem oz. drugem voznem pasu, m ° r a

o Z j i 
upoštevati ce::tno prometni znak za razvrščanje v

c t j j 
in označbe na vozišču ter pravočasno zapeljati na j 
vozni pas in mimo avtobusnega postajališča vozi ^ 
tem (tretjem) voznem pasu ne pa po drugem voz gjj 
pasu tik ob avtobusnem postajališču oz. ob s ' ° ^ e | < ( 

avtobusih, če nismo vozili tako, smo storili P r ^r r j j 
pri tem pa prav nič pomislili na pešca — potni* ' , A 

nam v vsakem trenutku lahko stopi izza ustavlj 
avtobusa pred naše vozilo. g 

Ob koncu naj povem še to, da je s postajo ^ e 

Kranj dogovorjeno, da bodo delavci milice v t l ) o 
poostreno nadzirali, koliko vozniki upoštevajo c ^ r i . 
prometno signalizacijo — pa naj bo to glede P a ,,u, 
nja ali kjerkoli In proU kršilcem represivno ukrei> 

M. MaŽgon 



ŠS Planika : ŠS Davorin 
Jenko Cerklje 3,4 : 4,5 

V počastitev dneva ropub-
l & e so se pomer i l i šahisti 
s indikalne podružnice SS Pla
n ika i n šahovska sekc i ja Da 
vor in Jenko Cerk l je . Zmaga l i 
so gostje s točko prednost i . 

Rezul ta t i : R o z m a n : Mcžek 
k i , U d i r : M a r k o 1:0, Sta
gar j dr . Mezek r em i , Pogač
nik : C iper le 1:0, T u r k : De-
želaik 0:1, Stegne : Plevel re
mi , Žlindra : M l . Deželak 0:1, 
V- Ud i r : K m e t i c r em i . 

Po končanem dvobo ju so 

člani šahovske sekci je P lan i 
ke na rednem občnem zbo ru 
pregledal i de lo v pre tek lem 
obdob ju . V letošnjem letu 
so n j ihov i člani dosegli nekaj 
d o b r i h uspehov. T a k o so 
osvo j i l i p i v o mesto n a s indi 
ka lnem prvenstvu K r a n j a , 
b i l i p r v i v svo j i s k u p i n i n a 
s ind ika lnem prvenstvu Slove
nije v B o h i n j u , n a prvenstvu 
usnjar jev v Tržiču pa so za
sedl i odlično drugo mesto. 

F. Stagar 

Zmaga in poraz za Lesce in Borca 

Namizni tenis v Krizah 
Pred dnevi so ime l i prven

stvo v namiznem tenisu ta
born ik i odreda Križka gora 
— Križe. Nas top i l o je 22 ig
ralcev i n igralk. M e d taborn i 
cami je b i l a najboljša M . Zu

pančič. Zelo izenačena in raz
bur l j i v a i g ra se je odvi ja la p r i 
fant ih , k jer je z enak im števi
l om točk, a z boljšo raz l iko v 
set ih zmagal D. Zepič p r ed J . 
Zepičem i n Primožičem. 

V nedeljo se je nadal jevalo 
tekmovanje v s lovenski ša
hovsk i l i g i . Go r en j sk i ek ip i 
Borec i n Lesce sta tokrat 
i g ra l i v Domžalah. 

Posamezni rezul tat i : B O 
R O V N I C A : L E S C E 2,5:5,5 
(Ljajič : M a l i 0:1, Gradišnik 
: H a r i n s k i 0:1, Zupane : Prc-
s t r l 0:1, Jerič : Vrečko 0:1, 

Kegljanje 

J e s e n i c e tret je 
V Trbovljah je bilo le

tošnje državno prvenstvo 
v borbenih igrah, na ka
terem je sodelovalo 24 
ekip. Naslov prvaka je os
vojil splitski Poštar. Naj
boljši predstavnik Slove

nije je bila ekipa Jesenic, 
ki je zasedla tretje mesto. 
Kranjski Triglav je bil to
krat šesti, ekipa Ljubelja 
pa se je uvrstila na tri
najsto mesto. 

J . J . 

Odbojkarski tur
nir olimpijskih nad 

Prva zvezna hokejska liga 

K r a n j s k a g o r a 
rešena i z p a d a 

Z a prazn ik r epub l ike j c b i l 
v Zagrebu o d b o j k a r s k i tur
n i r »olimpijskih nad« z a m l a 
dince i n mlad inke . N a tur
n i r ju sta nastop i l i t u d i slo
venski reprezentanci , k i p a 
s t a obrakra t zasedl i zadnje 
mesto. Člani odbo jkarskega 
k luba Jesenice so i m e l i p r i 
mlad inc ih t r i predstavnike — 
A r h a , Božiča i n S t rnada , p r i 
mlad inkah p a Fiil ipajevo. 

Dvanajstčlanska selektor
j a komis i j a je ocenjevala 
igro vseh igralcev na turn i r 
ju i n na osnov i le-te so sesta
l i spisek reprezenitantov 
o i imp i j sk ih nad . M e d n j i m i 
g šest predstavnikov S R 
B l H , Šest S R H ter dva pred

s tavn ika S R Srb i j e i n en 
predstavnik Sloveni je — Je
seničan S l a vko Božič. L a h k o 
se zgodi, d a bodo Jeseničani 
ime l i svojega preds tavn ika 
na p r ihodn j ih l e tn ih o l imp i j 
s k i h i g rah leta 1972 v M i i n -
chnu . Z. Felc 

P r e d dnevi j e b i l o odigrano 
predzadnje ko lo v zvezni ho
ke jsk i l i g i . Presenečenje je 
p r i p r a v i l a K r a n j s k a gora, k i 
je v L jub l j an i premagala s 
6:4 S lav i jo i n se tako p red 
zadn j im ko l om rešila i pada 
iz I. zvezne lige. E k i p a več
kratnega državnega p rvaka 
Jesenice pa je v Zagrebu pre
magala Medveščak s 5:2. 

Naslov državnega p rvaka 
so že osvoj i l i hoke j is t i Jese
n ic , k i bodo skoraj zaneslj i
vo končali prvenstvo brez iz
gubljene točke. i go

r a je sedaj na p c ' : m mestu, 
vendar i m a še realne možno
st i za uvrst i tev na četrto me
sto. V zadnjem koh i se bosta 
pomer i l a med seboj gorenj
ska pre t l s 'pv^ ika K r a n j s k a 
gora : Jesenice. 

J . J . 

Košir : Šiftar r em i , Čuk i 
Simčič 0:1, S iv i c : Goričnik 
1:0, Jerajeva : Butoračeva 1:0, 
L E S C E : DOMŽALE 2:6 (Ma
l i : Ivačič 0:1, H a r i n s k i : Vav-
petič 0:1, Pres t r l : Cizel j 0:1, 
Vrečko : K a r n a r 1:0, Ster le : 
Lo rbek 1:0, Simčič : Trebu-
šak 0:1, Goričnik : Križelj 
0:1, Butarčeva : Dedičeva 0:1). 

DOMŽALE : B O R E C 7:1 
(Ivančič : Bukovac 1:0, Vavpe-
tič : Čopič 1:0, Cizel j : Na 
glic 1:0, K a r n a r : Djordjević 
r emi , Lorbek : Vojičič 1:0, 
Trebušak : Stagar 1:0, Križelj 
: Sire r emi , Dedičeva : Piree-
va 1:0), B O R O V N I C A : BO
R E C 2:6 (Ljajič : Bukovac 
0:1, Gradišnik : Čopič 0:1, Zu 
pane : N a g l i c r emi , Jerič : 
Djordjevič 0:1, Košir : V o j i 
čič 0:1, Zrimšek : Stagar 0:1, 
čuk : Sire remi , Jerajeva : 
Pirčeva 1:0). 

V nedeljo bo na sporedu 
zadnje ko lo , k i bo v K r a n j u . 
E k i p a iz Lesc se bo dopoldne 
pomer i la z ek ipo Zma ja iz 
L jubl jane , Kranjčani pa bo
do ig ra l i p ro t i Novemu me
stu. Popoldne istega dne bo
sta na sporedu naslednja dvo
boja: Lesce : Novo mesto . 
Zmaj : Borec . * 

F. Stagar 

T o k r a t p r a z n i h r o k 
V drugem ko lu slovenske 

judo lige so se na Jesenicah 
srečale ekipe B r a n i k a , Tr ig la-

Pionirska namiznoteniška šola v Stražišču 

Nasledniki Čadeževe in Freliha 
Že več kot petnajst let v 

Stražišču deluje sk romen na-
miznoteniški ko l ek t i v N T K 
K r a n j . K o se govor i o namiz
nem tenisu v K r a n j u , vsi v 

glavnem mis l i j o na Tr ig lav , 
mnogokrat p a se p r i tem po
zabl ja na igralce i z Straži-
šča. Mnog i pozabljajo, da je 
E m a Čadcž igra la v državni 

reprezentanci , da je b i l R i k i 
F r e l i h m l a d i n s k i državni pr
vak, da je ek ipa K r a n j a igra la 
pred štirimi let i v prv i zvezni 
l i g i . Z odhodom najboljših 
igralcev so k lub zapust i l i tud i 
najzaslužnejši športni delav
c i . Padec namiznega tenisa v 
Stražišču je b i l očiten. Letos 
igra lc i K r a n j a ne igrajo v re
publiški l i g i . V k l u b u so osta
l i samo mlad i . M l a d i igrajo 
in vodi jo k lub . Funkc i j o pred
sedn ika oprav l ja 21-letni Sta
ne Tad ina . Vso pozornost po 
svečajo m l a d i m igra lcem in 
ig ra lkam. Organiz i rano ima
j o namiznoteniško šolo, v ka
ter i j e 70 m l a d i h namiznoteni-
ških igralcev i n igralk. V o d i 
j o neumoren trener An ton 
Novak . E d i n i p rob lem šole j c 
pomanjkanje prostora . Treni
ra jo dvakrat tedensko. V s i b i 
želeli igrat i , toda za vse n i 
mesta. Miloš, Franc , M a r k o , 
V i l i , Jana , N i k a , Mo j ca , S i l va , 
T a n j a . . . so glavne »zvezde 
šole«. M o r d a bo nekdo o d 
n j ih v nas lednj ih sezonah šel 
po stopin jah E m e Cadež i n 
R i k i j a F re l iha . 

P. Didič 

va i n Jesenic. B r ~ - " " pre
magal oba naspro tn ika : Jese
nice s 4:2 i n Tr ig lav s 3:2. Go
ren jsk i derbi p a so Jeseniča
n i odločili v svojo kor i s t s 
5:1. 

Nedvomno je Tr ig lav po od
ličnih rezul ta t ih v l a n s k i se
zoni letos zopet v ve l ik i k r i 
z i . Z a to je k r i v a v ve l ik i me
r i neresnost mlajših tekmo
valcev, k i ne more jo nepr i 
prav l jen i uspešno zamenjat i 
starejših tekmovalcev. Da 
je k r i z a res ve l ika , dokazuje 
tud i nastop veterana S i fkov i -
ča, k i se je že pred s edmimi 
le t i pos lov i l od aktivnega na
stopanja v j u d u . N a žalost 
pa so rezultate »krojili«, kot 
vedno, tud i tokrat s odn ik i . 
Odločitve sodn ika Ca r in ska iz 
M a r i b o r a so naletele p r i vseh 
na ostre proteste. Oškodoval 
je obe gorenjski ek ip i i n v 
ve l ik i mer i pr ipomogel k zma
gi B r a n i k a , k i tako trenutno 
zavzema prvo mesto v skupn i 
razvrs t i t v i . J . Rojšek 

Šah 

V decembru 
Vojičič 

N a šahovskem tu rn i r ju 
kran jskega B o r c a za mesec 
december je nastopi lo 14 ig
ralcev. P r vo mesto je osvo j i l 
R a d k o Vojičič z 11,5 točke 
pred Murovcem 11 in Nagl i -
čem 8,5 i t d . 

F. Stagaf 



1 o P 

r a s a n j e 

3 6 d g o v o r i 
Nekate r i pok l i c i posta

ja jo v dr.našnjem času 
vse manj z a n m i v i , čeprav 
b i j i h zaradi nj ihove po
membnost i mora la druž
ba bol j cen i t i . Eden ta
k i h pokl icev je d imnikar -
stvo. Le še malo je mla
d i h l j ud i , k i se hočejo 
izučiti tega pok l i ca . Po
vprašali smo t r i uslužben
ce D imn ika r skega podjet
j a v K r a n j u , kaj sami me
ni jo o svojem pok l i cu in 
o p rob l emih , k i so s tem 
pok l i c em povezani. 

Janez Mir, direktor 
dimnikarskega podjetja: 

»Za d imn ikar j e je naj
več dela poz im i . Po pra
v i l i h b i mora l i vsake dva 
meseca omest i vse d im
n ike , vendar pa vsega te
ga dela ne zmoremo. V 
našem podje t ju dela 17 
d imnikar j ev , potreboval i 

pa bi jih vsaj 25. Le tako 
bi uspeli na vsem pod
ročju treh občin opraviti 
delo, tako kot je treba. 
Novih delavcev pa ne mo
remo dobiti. Mlajši se ne 
odločajo za ta poklic. 
Vsak se hitro naveliča in 
odide v tovarno. Vajenci 
dobe pri nas tudi po 50 
starih tisočakov nagrade, 
kljub temu pa na razpise 
ni odziva. Morda bo bolje 
sedaj, ko za uk ne bo po
trebna popolna osemlet
ka. Delo dimnikarja ni 
posebno težko, res pa je, 
da je črno.« 

Berce Filip, dimnikar iz 
Škofje Loke: 

»Že štirinajst let sem 
dimnikar in še nikoli mi 
ni bilo žal, da sem se od
ločil za ta poklic. Ze v 
osnovni šoli sem vedel, 
kaj bom postal. Delo je si
cer včasih tudi težko, ven
dar pa, v katerem poklicu 
pa ni neprijetnih reči. 

Pok l i c je treba vzeti tak 
kot je. Po let i i m a m o manj 
dela, poz im i pa se naš de
lovni k ka r raztegne na 
ves dan. Imamo le opol
dansk i odmor , nato pa 
spet do večera. Po kos i lu 
gospodinje neko l iko pre
nehajo k u r i t i v štedilnikih, 

tako da lahko d i m n i k a r 
oprav i svoje delo. Če b i 
ime l s ina, m u ne b i b ran i l 
postat i d i m n i k a r , če b i to 
hotel.« 

Anton Bratuša, dimni
kar iz Kranja: 

»Dimnikarji imamo raz
del jeno vsak svoje pod
ročje. Včasih res n i p r i 
j e tno z jutraj sesti na ko lo 
i n se v mrazu in dežju 
odpe l ja t i na delo. Drug i 
sedejo v avto, mi pa še v 
avtobus ne smemo, če bi 
še enkrat i zb i ra l pok l i c , 
b i se za d imn ika r j a go
tovo ne odločil. Prazn ikov 
skora j ne poznamo, ker" v 
t i s t ih dneh čistimo d imne 
naprave po tovarnah. L ju 
dje se jez i jo na nas, ker 
bol j na redko pr idemo. 
Pa ka j , k o nas je premalo . 
V bodoče pa sp loh slabo 

kaže in prav skrbi me, kaj 
bo potem, ko bomo mi 
starejši prenehali delati. 
Saje pa bo vedno treba 
ometati, vsaj za sedaj še 
ne kaže, da bo kaj kmalu 
drugače.« 

L. M. 

Tudi gostišče v Podnartu bi lahko pripomoglo k hitrejšemu razvoju turizma na tem podroft* 
ju — Foto: F. Perdan • 

Avto-moto društvo Podnart je letos uredilo tudi okolico doma — Foto: F. Perdan 

AMD Podnart gradi kleparsko delavnico 
stali znani že celo zunaj Go
renjske. 

Ko smo se med obiskom J 
dolini Lipnice pogovarjali o 
delu avto-moto društva z n 

katerimi vozniki motornio 
vozli, so nam zaupali, da * 
z dosedanjim programom 
storitvami društva zelo zado
voljni. 

A. 

Avto-moto društvo Podnart 
je eno najboljših v Sloveniji. 
To Je sicer zelo laskava oce
na, ki pa smo jo že nekajkrat 
slišali. Zakaj? Društvo ima 
precej članov, saj je v kra
jevni skupnosti danes že pre
cej redka hiša, kjer ne bi 
imeli »motoriziranega konjič
ka«. Menda na češnjicl in na 
Poljšici ni hiše, kjer ne bi 
imeli avtomobila. Ponekod pa 
Imajo Še celo po dva. Večji 
del prebivalcev s tega področ
ja je namreč zaposlenih v 
bližnjih tovarnah: Iskra Oto
če, Iskra Lipnica, Plamen 

Kropa, Kemična tovarna Pod
nart in drugje. 

Prav zato se je avto-moto 
društvo že pred časom odlo
čilo, da bo uredilo v domu 
servis za svoje člane. Za zdaj 
je v domu AMD mehanična 
in avtoličarska delavnica, 
pred kratkim pa so se odloči
li, da bodo zraven doma zgra
dili še kleparsko delavnico. V 
obeh delavnicah imajo že se
daj veliko dela, čeprav je za
poslenih devet ljudi. Pa tudi 
cene za popravilo avtomobi
lov so zelo ugodne, tako da 
so s svojimi storitvami po-

E u r o s t a r z a embalažo I s k r e 
Danes (v torek) so na ti

skovni konferenci gospodar
ske zbornice Slovenije obve
stili novinarje, da je Evrop
ska federacija za pakiranje 
dodelila nagrado Eurostar 
podjetju Iskra Commerce za 
prodajno embalažo za kino 
projektor Iskra-8-super. Ev
ropska federacija za pakira
nje je obenem tudi pokrovi
telj in pobudnik natečaja za 

najvišje evropsko priznanje 
za embalažo. Na letošnjem 
natečaju Je sodelovalo 14 
evropskih držav. 

Nagrada za Iskrlno emba
lažo je obenem velik uspeh 
podjetja Invalid iz Škofje 
Loke, Id je to embalažo izde
lalo. Priznanje je bilo pode
ljeno letos novembra v Pa
rizu. J . Vidic 




